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PS 104/15 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

PS 113/15 og 143/15 vart trekte frå saklista fordi sakene vart utsette ved tidlegare behandling. 

Vedtak

Innkallinga vart godkjend utan merknader.

Saklista vart godkjend med den merknaden som er nemnd over.

PS 105/15 Godkjenning møtebok forrige møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Vedtak

Møteprotokollen frå fylkesutvalet 23.04.2015 vart godkjend utan merknader. 

PS 106/15 Referatsaker (Meldingar)

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

I samband med RS 75/15 stilte Sveinung Valle seg positiv til at "fylkesrådmannen er innstilt på å koma 
attende med ei eiga sak til fylkesutvalet om desse spørsmåla, etter at fylkesutvalet har vurdert innhaldet i 
rapporten frå HOG Energi", og bad om at det vert lagt fram sak før sommaren. Fylkesordføraren legg til 
grunn at det vert lagt fram politisk sak.

I samband med RS 79/15 viste Silje Hjemdal til at det vil verte lagt fram svar på spørsmålet om el-bilar i 
kollektivfelt og samkjøringsfelt i samferdselsutvalet sitt junimøte. Ho bad om at svaret også vert lagt fram 
for fylkesutvalet.



RS 73/15 Svar på spørsmål frå Fylkestinget des. 2014 - Gjennomgang av mogleheit for søkjarar 
utan rett til å ta vidare utdanning eller delkompetanse

RS 74/15 NTP - oversendelse av grunnlagsdokumenter og nye møtetider for regionale møter

RS 75/15 Utfordringar for leverandørindustrien i Hordaland

RS 76/15 Gjennomgang av tilbodstrukturen på studiespesialisering og studieførebuande program 
i Stor-Bergen

RS 77/15 Oversikt over større saker til politisk behandling våren 2015 - pr mai

RS 78/15 Svar på spørsmål frå fylkesutvalet vedkommende vidareutdanning av lærarar

RS 79/15 Status for spørsmål/oversendingsforslag i fylkesutvalet pr mai 2015

RS 80/15 Utlysing av ledige stillingar ved Masfjorden tannklinikkk

RS 81/15 Fredningsstrategi mot 2020 - kulturminneforvaltningen

RS 82/15 Status for prøveordning med midlertidig delegering av myndighet i kulturminnelova til 
Hordaland fylkeskommune (RS 60/15)

RS 83/15 Mål og strategi for informasjonstryggleik 2015-2019

RS 84/15 Regularitet og driftsavvik Ferjesambandet Hatvik - Venjaneset

RS 85/15 HFK Kostra 2014

RS 86/15 Trafikkplan og anbodsfristar for Sunnhordland

RS 87/15 Ladestruktur for taxinæringa



PS 107/15 Delegerte saker

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Det var ingen delegerte saker. 

PS 108/15 Godkjenning av 5 prosjektrekneskapar

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet godkjenner rekneskapen for 5 prosjekt.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner rekneskapen for 5 prosjekt.

PS 109/15 Finansrapport 1. tertial 2015

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2015 til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2015 til orientering.

PS 110/15 Tertialrapport pr. april 2015 - rekneskapsprognose.

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.

2. Budsjettet for 2015 vert endra slik:

a) Driftsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.

10
400 712 
00 14500 Den kulturelle spaserstokken 3 080 000

10
600 780 
00 14700 Lærlingtilskot 7 920 000

10
700 100 
00 18700 Skatt 29 400 000

10
700 200 
00 18000 Rammetilskot 40 400 000

40 400 000 40 400 000

b)Investeringsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./



Stad Art Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanlegg Sunnhordland 5 000 000

10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar 34 600 000

10 300 420 00 07700 00 07602 Bompengar 57 500 000

10 300 420 00 08100 00 07602 Overf. frå staten 31 000 000

10 300 420 00 08500 00 07602 Overf. frå kommunar 12 000 000

10 310 220 00 02000 00 07813 Kjøp infrastruktur trolleybuss 19 000 000

10 320 075 00 02301 00 07903 Bybanen byggjesteg 4 20 000 000

10 320 075 00 07700 00 07903 Bompengar 20 000 000

10 614 020 00 02301 00 06026 Voss gymnas 30 000 000

10 621 020 00 02301 00 06030 Bergen Katedralskole 1 000 000

10 639 020 00 02301 00 06020 Årstad vgs. 31 000 000

10 740 021 00 09200 00 07606 Utlån - tilbakebetaling 40 000 000

10 777 021 00 02301 00 03000 Rehab./ombygging skule 25 000 000

10 790 100 00 09100 00 09978 Bruk av lån 39 300 000

10 790 110 00 07290 00 09978 Momskompensasjon 1 200 000

183 300 000 183 300 000

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.

2. Budsjettet for 2015 vert endra slik:

a) Driftsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 400 712 00 14500 Den kulturelle spaserstokken 3 080 000

10 600 780 00 14700 Lærlingtilskot 7 920 000

10 700 100 00 18700 Skatt 29 400 000

10 700 200 00 18000 Rammetilskot 40 400 000

40 400 000 40 400 000

b) Investeringsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanlegg Sunnhordland 5 000 000

10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar 34 600 000

10 300 420 00 07700 00 07602 Bompengar 57 500 000

10 300 420 00 08100 00 07602 Overf. frå staten 31 000 000

10 300 420 00 08500 00 07602 Overf. frå kommunar 12 000 000

10 310 220 00 02000 00 07813
Kjøp infrastruktur 
trolleybuss 19 000 000



10 320 075 00 02301 00 07903 Bybanen byggjesteg 4 20 000 000

10 320 075 00 07700 00 07903 Bompengar 20 000 000

10 614 020 00 02301 00 06026 Voss gymnas 30 000 000

10 621 020 00 02301 00 06030 Bergen Katedralskole 1 000 000

10 639 020 00 02301 00 06020 Årstad vgs. 31 000 000

10 740 021 00 09200 00 07606 Utlån - tilbakebetaling 40 000 000

10 777 021 00 02301 00 03000 Rehab./ombygging skule 25 000 000

10 790 100 00 09100 00 09978 Bruk av lån 39 300 000

10 790 110 00 07290 00 09978 Momskompensasjon 1 200 000

183 300 000 183 300 000

PS 111/15 Disponering av investeringsmidlar 2015

Forslag til innstilling

Investeringsmidlar for 2015 til opplæringssektoren vert fordelt slik:

Utstyrsmidlar til 2015 16 mill kr
Utstyrsmidlar fagskular   7 mill kr
IT- midlar og telefoni   10 mil kr 
Innkjøp reinhaldsutstyr   2 mill kr

Totalt 35 mill kr

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande forslag til nytt pkt. på vegner av FRP/H/V/KRF:

«Brosimulator som det var avsatt midler til i 2014 og ble forsinket finansieres på nytt i 2015 og er 
ikke en del av denne finansieringen.»

Representanten Alexander Fosse Andersen sette fram følgjande tilleggsforslag på vegner av SP/AP:

«Brusimulator ved Bergen maritime videregående skole skal prioriterast innanfor ramma til 
utstyrsmidlar til fagskulane».

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Fosse sitt forslag til nytt pkt vart vedteke med 7 røyster (H/FRP/V/KRF)
Andersen sitt forslag til nytt pkt fekk 5 røyster (AP/SP) og fall.

Innstilling

1 Investeringsmidlar for 2015 til opplæringssektoren vert fordelt slik:

Utstyrsmidlar til 2015 16 mill kr
Utstyrsmidlar fagskular   7 mill kr
IT- midlar og telefoni   10 mil kr 
Innkjøp reinhaldsutstyr   2 mill kr

Totalt 35 mill kr

2 Brusimulator som det var avsett midler til i 2014 og blei forsinka, finansierast på nytt i 2015 og er 
ikkje ein del av denne finansieringa.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  



Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Investeringsmidlar for 2015 til opplæringssektoren vert fordelt slik:

Utstyrsmidlar til 2015 
Utstyrsmidlar fagskular   
IT- midlar og telefoni    
Innkjøp reinhaldsutstyr 

16 mill. kr
7 mill. kr

10 mill. kr
2 mill. kr

Totalt 35 mill.kr

2. Brusimulator som det var avsett midlar til i 2014 og vart forsinka, vert finansiert på nytt i 2015 og er 
ikkje ein del av denne finansieringa.

PS 112/15 Fordeling av fylkeskommunalt investeringstilskot

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet i Hordaland fordeler løyvinga på kr 2,5 mill. i investeringstilskot til idrettsanlegg av regional 
og nasjonal verdi for 2015 slik:

Askøy kommune Ravnanger Idrettspark friidrettsanlegg kr 833 000,-
Bergen kommune Helleren bad- og symjeanlegg kr 834 000,-
Bergen kommune Bergen Tennisklubb kr 833 000,-
Stord kommune Stord Hestesportsenter kr 0

Løyvinga skal førast over budsjettpost 10.400.410.09.14700 fylkeskommunalt investeringstilskot.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Svein Halleraker (H) sette fram slikt endringsforslag: 

«Søknadssum 0 vert erstatta med: ikke i henhold til kriteriene»

Røysting
Fylkesrådmannens sitt forslag pkt. 1 - 3 vart samrøystes vedteke
Halleraker sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke  

Innstilling

Fylkesutvalet i Hordaland fordeler løyvinga på kr 2,5 mill. i investeringstilskot til idrettsanlegg av regional 
og nasjonal verdi for 2015 slik:

Askøy kommune Ravnanger Idrettspark friidrettsanlegg kr 833 000,-
Bergen kommune Helleren bad- og symjeanlegg kr 834 000,-
Bergen kommune Bergen Tennisklubb kr 833 000,-
Stord kommune Stord Hestesportsenter kr ikkje i tråd med kriteria

Løyvinga skal førast over budsjettpost 10.400.410.09.14700 fylkeskommunalt investeringstilskot.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet i Hordaland fordeler løyvinga på kr 2,5 mill. i investeringstilskot til idrettsanlegg av regional 
og nasjonal verdi for 2015 slik:



Askøy kommune Ravnanger Idrettspark friidrettsanlegg kr 833 000,-
Bergen kommune Helleren bad- og symjeanlegg kr 834 000,-
Bergen kommune Bergen Tennisklubb kr 833 000,-
Stord kommune Stord Hestesportsenter ikkje i tråd med kriteria

Løyvinga skal førast over budsjettpost 10.400.410.09.14700 fylkeskommunalt investeringstilskot.

PS 113/15 Samlokalisering av Bergen tekniske fagskole og Bergen maritime 
fagskole

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtek at det vert arbeidd vidare med alternativet Nedre Nygård som framtidig lokalisering 
for Bergen tekniske fagskole og Bergen maritime fagskole. 

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande utsetjingsforslag på vegner av FRP/H/V:

«Saken utsettes og sendes fagskolestyret til uttale før vedtak fattes.  Opplærings- og 
helseutvalget ber fagskolestyret vurdere lokalisering opp mot dimensjonering.  Dette grunnet de 
endringer som er varslet innen fagskolene».

Røysting
Utsetjingsforslaget vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Saken utsettes og sendes fagskolestyret til uttale før vedtak fattes.  Opplærings- og helseutvalget ber 
fagskolestyret vurdere lokalisering opp mot dimensjonering.  Dette grunnet de endringer som er varslet 
innen fagskolene».

Saksprotokoll i Fylkesutvalet - 19.05.2015 

Saka var utsett i opplærings- og helseutvalet, og vart difor ikkje behandla.

PS 114/15 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren -
budsjettfordeling nr. 2 - 2015

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering / ombygging / mindre tilbygg i skulesektoren 
i 2015 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar:

Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 661.020.00 02320 02140 Olsvikåsen vgs. - Tilbygg 12 000 000

10 646.020.00 02320 02139 Os vgs.–Sveise-og hydraulikkverkstad 4 000 000

10 631.020.00 02320 02141 Rubbestadnes vgs. – Motorlabr. 3 000 000

10 611.020.00 02320 02142 Os Gymnas - Miljøhus 1 000 000

10 637.020.00 02320 03243 Arna vgs. – Ventilasjon 2 500 000 

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 22 500 000

22 500 000 22 500 000



Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande oversendingsforslag:

«OPHE ber fylkesdirektør opplæring ta opp med eigedomsseksjonen ventilasjonsanlegget 
v/Fusa vgs for å utbetre problemet med støy i verkstad.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Fosse sitt oversendingsforslag vart samrøystes vedteke oversend fylkesadministrasjonen.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering / ombygging / mindre tilbygg i skulesektoren 
i 2015 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar:

Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 661.020.00 02320 02140 Olsvikåsen vgs. - Tilbygg 12 000 000

10 646.020.00 02320 02139 Os vgs.–Sveise-og hydraulikkverkstad 4 000 000

10 631.020.00 02320 02141 Rubbestadnes vgs. – Motorlabr. 3 000 000

10 611.020.00 02320 02142 Os Gymnas - Miljøhus 1 000 000

10 637.020.00 02320 03243 Arna vgs. – Ventilasjon 2 500 000 

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 22 500 000

22 500 000 22 500 000

OPHE ber fylkesdirektør opplæring ta opp med eigedomsseksjonen ventilasjonsanlegget v/Fusa vgs for 
å utbetre problemet med støy i verkstad.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering / ombygging / mindre tilbygg i skulesektoren 
i 2015 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar:

Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 661.020.00 02320 02140 Olsvikåsen vgs. - Tilbygg 12 000 000

10 646.020.00 02320 02139 Os vgs.–Sveise-og hydraulikkverkstad 4 000 000

10 631.020.00 02320 02141 Rubbestadnes vgs. – Motorlabr. 3 000 000

10 611.020.00 02320 02142 Os Gymnas - Miljøhus 1 000 000

10 637.020.00 02320 03243 Arna vgs. – Ventilasjon 2 500 000 

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 22 500 000

22 500 000 22 500 000

PS 115/15 Etablering og organisering av vaksenopplæringssenter i Hordaland

Forslag til innstilling

Fylkesrådmannen legg vekt på at senterstrukturen for vaksenopplæringa skal vera funksjonell og 
berekraftig i høve til dei oppgåvene ansvarsområdet er sett til å løysa.



1 Fylkesrådmannen går inn for at vedtaket om etablering av vaksenopplæringssenter på Stord og 
Voss vert tilpassa slik  

 Stord vidaregåande skule: kommunane Etne, Sveio, Bømlo, Stord, Fitjar, Tysnes, 
Kvinnherad og Austevoll

 Voss gymnas: kommunane Jondal, Odda, Ullensvang, Eidfjord, Ulvik, Granvin, Voss, 
Vaksdal og Kvam

2 Fylkesrådmannen går inn for at det for området Stor-Bergen vert etablert tre 
vaksenopplæringssenter 

 Sotra vidaregåande skule: kommunane Sund, Fjell, Øygarden og Askøy
 Åsane videregående skole som vaksenopplæringssenter for handverks-, industri-, helse- og 

oppvekstfag  for Bergen, Nordhordland og kommunane Fusa, Samnanger og Os
 Bergen Katedralskole som vaksenopplæringssenter for studiespesialiserande fag for 

Bergen, Nordhordland og kommunane Fusa, Samnanger og Os

3 Ny senterstruktur vert innført frå 01.01.2016 og gjennomført fortløpande så raskt som dei formelle 
og praktiske tilhøva ligg til rette for dette. 
  

4 Senterstrukturen bør følgjast opp og reviderast i 2020, - etter ein driftsperiode på 5 år

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Representanten Alexander Fosse Andersen sette fram følgjande forslag på vegner av SP/AP/KRF:

«Undervisningstilbodet i vaksenopplæringa skal framleis vere desentralisert».

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med Fosse sitt tilleggsforslag. 

Innstilling

Fylkesutvalet legg vekt på at senterstrukturen for vaksenopplæringa skal vera funksjonell og berekraftig i 
høve til dei oppgåvene ansvarsområdet er sett til å løysa.

1 Fylkesutvalet går inn for at vedtaket om etablering av vaksenopplæringssenter på Stord og Voss 
vert tilpassa slik  

 Stord vidaregåande skule: kommunane Etne, Sveio, Bømlo, Stord, Fitjar, Tysnes, 
Kvinnherad og Austevoll

 Voss gymnas: kommunane Jondal, Odda, Ullensvang, Eidfjord, Ulvik, Granvin, Voss, 
Vaksdal og Kvam

2 Fylkesutvalet går inn for at det for området Stor-Bergen vert etablert tre vaksenopplæringssenter 

 Sotra vidaregåande skule: kommunane Sund, Fjell, Øygarden og Askøy
 Åsane videregående skole som vaksenopplæringssenter for handverks-, industri-, helse- og 

oppvekstfag  for Bergen, Nordhordland og kommunane Fusa, Samnanger og Os
 Bergen Katedralskole som vaksenopplæringssenter for studiespesialiserande fag for 

Bergen, Nordhordland og kommunane Fusa, Samnanger og Os

3 Ny senterstruktur vert innført frå 01.01.2016 og gjennomført fortløpande så raskt som dei formelle 
og praktiske tilhøva ligg til rette for dette. 
  

4 Senterstrukturen bør følgjast opp og reviderast i 2020, - etter ein driftsperiode på 5 år

5 Undervisningstilbodet i vaksenopplæringa skal framleis vere desentralisert.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  



Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkesutvalet legg vekt på at senterstrukturen for vaksenopplæringa skal vera funksjonell og berekraftig 
i høve til dei oppgåvene ansvarsområdet er sett til å løysa.

1. Fylkesutvalet går inn for at vedtaket om etablering av vaksenopplæringssenter på Stord og Voss 
vert tilpassa slik:
  

 Stord vidaregåande skule: kommunane Etne, Sveio, Bømlo, Stord, Fitjar, Tysnes, 
Kvinnherad og Austevoll

 Voss gymnas: kommunane Jondal, Odda, Ullensvang, Eidfjord, Ulvik, Granvin, Voss, 
Vaksdal og Kvam

2. Fylkesutvalet går inn for at det for området Stor-Bergen vert etablert tre vaksenopplæringssenter:

 Sotra vidaregåande skule: kommunane Sund, Fjell, Øygarden og Askøy
 Åsane videregående skole som vaksenopplæringssenter for handverks-, industri-, helse-

og oppvekstfag  for Bergen, Nordhordland og kommunane Fusa, Samnanger og Os
 Bergen Katedralskole som vaksenopplæringssenter for studiespesialiserande fag for 

Bergen, Nordhordland og kommunane Fusa, Samnanger og Os

3. Ny senterstruktur vert innført frå 01.01.2016 og gjennomført fortløpande så raskt som dei formelle 
og praktiske tilhøva ligg til rette for dette. 
  

4. Senterstrukturen bør følgjast opp og reviderast i 2020, - etter ein driftsperiode på 5 år.

5. Undervisningstilbodet i vaksenopplæringa skal framleis vere desentralisert.

PS 116/15 Justering av tilbodsstrukturen, skuleåret 2015/2016

Forslag til innstilling

Skulenamn Kursnamn Budsjettert 
elevtal

Tal 
reduksjon

Tal plassar ved   
inntaket
skuleåret 2015/2016

Etne vidaregåande skule Vg1 Medium og kommun. 12 12 0
Kvinnherad vidaregåande 
skule Vg1 Restaurant og matfag 12 12 0
Hjeltnes vidaregåande 
skule Vg1 Naturbruk 12 12 0
Norheimsund 
vidaregåande skule

Vg1 Helse og oppvekstfag 
TAF 12 12 0

Voss husflidskule Vg1 Studiespes.m/formgj. 15 15 0

Voss vidaregåande skule Vg1 Service og samferdsel 15 15 0

Voss vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy 12 12 0
Austevoll vidaregåande 
skule Vg1 Elektrofag 12 12 0
Bergen maritime 
videregående skole Vg2 Brønnteknikk 45 15 30
Osterøy vidaregåande 
skule Vg1 Design og handverk 15 15 0

132



Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 05.05.2015 

Roger Pilskog/ Tom Knudsen sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO:

Yrkesopplæringsnemnda viser til at det i vurderingen kun er lagt til grunn søknadsstruktur. Ved vurdering 
av gjenoppretting av tilbud må tilgang til læreplass tillegges avgjørende betydning.

Røysting
Pilskog/Knudsen sitt forslag vart samrøystes vedteke

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Yrkesopplæringsnemnda viser til at det i vurderingen kun er lagt til grunn søknadsstruktur. Ved vurdering 
av gjenoppretting av tilbud må tilgang til læreplass tillegges avgjørende betydning.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015

Fylkesrådmannen la fram følgjande tilleggsforslag til sak PS37/15:

«Voss vidaregåande skule: Innføringsklasse for minoritetsspråklege søkjarar
   Øystese Gymnas: Innføringsklasse for minoritetsspråklege søkjarar»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med fylkesrådmannen sitt tilleggsforslag:

Innstilling

Skulenamn Kursnamn Budsjettert 
elevtal

Tal 
reduksjon

Tal plassar ved   
inntaket
skuleåret 
2015/2016

Etne vidaregåande skule Vg1 Medium og kommun. 12 12 0
Kvinnherad vidaregåande 
skule Vg1 Restaurant og matfag 12 12 0
Hjeltnes vidaregåande 
skule Vg1 Naturbruk 12 12 0
Norheimsund 
vidaregåande skule

Vg1 Helse og oppvekstfag 
TAF 12 12 0

Voss husflidskule Vg1 Studiespes.m/formgj. 15 15 0

Voss vidaregåande skule Vg1 Service og samferdsel 15 15 0

Voss vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy 12 12 0
Austevoll vidaregåande 
skule Vg1 Elektrofag 12 12 0
Bergen maritime 
videregående skole Vg2 Brønnteknikk 45 15 30
Osterøy vidaregåande 
skule Vg1 Design og handverk 15 15 0

132

Øystese Gymnas 
Innføringsklasse for 
minoritetspråklege søkjarar

Voss vidaregåande 
skule

Innføringsklasse for 
minoritetspråklege søkjarar

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.



Vedtak

Skulenamn Kursnamn Budsjettert 
elevtal

Tal 
reduksjon

Tal plassar ved   
inntaket skuleåret 
2015/2016

Etne vidaregåande skule Vg1 Medium og kommun. 12 12 0
Kvinnherad vidaregåande 
skule Vg1 Restaurant og matfag 12 12 0
Hjeltnes vidaregåande 
skule Vg1 Naturbruk 12 12 0
Norheimsund 
vidaregåande skule

Vg1 Helse og oppvekstfag 
TAF 12 12 0

Voss husflidskule Vg1 Studiespes.m/formgj. 15 15 0

Voss vidaregåande skule Vg1 Service og samferdsel 15 15 0

Voss vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy 12 12 0
Austevoll vidaregåande 
skule Vg1 Elektrofag 12 12 0
Bergen maritime 
videregående skole Vg2 Brønnteknikk 45 15 30
Osterøy vidaregåande 
skule Vg1 Design og handverk 15 15 0

132

Øystese gymnas 
Innføringsklasse for 
minoritetspråklege søkjarar

Voss vidaregåande 
skule

Innføringsklasse for 
minoritetspråklege søkjarar

PS 117/15 Lærlingplan og lærlingeprognose

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek til orientering at endeleg sak om lærlingplan og lærlingprognose vert lagt fram til møtet 
08.12.2015.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 05.05.2015 

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Fylkestinget tek til orientering at endeleg sak om lærlingplan og lærlingprognose vert lagt fram til møtet 
08.12.2015.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget tek til orientering at endeleg sak om lærlingplan og lærlingprognose vert lagt fram til møtet 
08.12.2015.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.



Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek til orientering at endeleg sak om lærlingplan og lærlingprognose vert lagt fram til møtet 
08.12.2015.

PS 118/15 Fagtilbodet ved dei vidaregåande skulane i Åsane

Forslag til innstilling

1. Tertnes vgs vert dimensjonert for totalt 690 elevar på studiespesialiserande utdanningsprogram 
(ST). Start på rehabilitering og nybygg ved Tertnes vgs blir framskunda til 2016. Planane for 
rehabilitering og tilbygg bør også omfatte nye areal for kroppsøving. 

2. Åsane vgs vert dimensjonert for totalt 1085 elevar. Skulen skal tilby utdanningsprogramma 
elektrofag (EL), helse- og oppvekstfag (HO), idrettsfag (ID), restaurant og matfag
(RM), teknikk og industriell produksjon (TIP), Service og samferdsel (SS), påbygg (PÅ), 
innføringskurs for minoritetsspråklege og tilrettelagt opplæring. I tillegg skal skulen drive 
vaksenopplæring, opplæring innan kriminalomsorga og lærlingopplæring. 

3. Nye Åsane vgs skal spegle ei framtidsretta satsing på yrkesfag og stå fram som eit signalbygg 
for yrkesfaga. Eit opplæringssenter for byggfag skal inkluderast i den vidare planlegginga av 
skulen.

4. Bergen kommune har no starta arbeidet med å byggje ny fleirbrukshall på Myrdal. Det må 
etablerast ein intensjonsavtale med Bergen kommune for bruk av hallen. Avtalen må innehalde 
prinsipp for utrekning av leigekostnader, leigetid og fellesutgifter knytt til drift og vedlikehald. 

5 Areal til kulturhus vert innarbeidd i planane for Nye Åsane videregående skole. Då ein skule mest 
er i bruk på dagtid og eit kulturhus mest på kveldstid, er det stort rom for sambruk av lokala. Det 
må etablerast ein intensjonsavtale med Bergen kommune. Avtalen må mellom anna innehalde  
leigeareal, leigekostnader, driftstid, leigetid og fellesutgifter knytt til drift og vedlikehald. 

6 I det vidare programmeringsarbeidet for Nye Åsane vgs skal det leggjast til grunn ei 
samlokalisering av avdeling Fossane i lokala til Åsane videregående skole. Representantar frå 
Kriminalomsorga må involverast i det vidare programmeringsarbeidet og i planlegginga av 
skulen. Vidare ser fylkesrådmannen det som tenleg at skulen gjennom samansetjing av 
personalet har sosialpedagogiske ressursar der fengselsfagleg kompetanse inngår.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Representanten Anette N. Dybvik sette fram følgjande forslag på vegner av H/FRP/V:

«Tillegg i pkt 6: ...Kriminalomsorgen må involveres i det videre programmeringsarbeidet og i 
planleggingen av skolen.  Det forutsettes at tryggheten for øvrige elever ivaretas på lik linje 
som nå, og at kriminalomsorgen ikke ser noe risiko ved en slik integrering. Videre ser 
fylkesrådmannen...» 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med Dybvik sitt tilleggsforslag til pkt. 6.

Innstilling

1. Tertnes vgs vert dimensjonert for totalt 690 elevar på studiespesialiserande utdanningsprogram 
(ST). Start på rehabilitering og nybygg ved Tertnes vgs blir framskunda til 2016. Planane for 
rehabilitering og tilbygg bør også omfatte nye areal for kroppsøving. 

2. Åsane vgs vert dimensjonert for totalt 1085 elevar. Skulen skal tilby utdanningsprogramma 
byggfag (BA), elektrofag (EL), helse- og oppvekstfag (HO), idrettsfag (ID), restaurant og matfag
(RM), teknikk og industriell produksjon (TIP), Service og samferdsel (SS), påbygg (PÅ), 
innføringskurs for minoritetsspråklege og tilrettelagt opplæring. I tillegg skal skulen drive 



vaksenopplæring, opplæring innan kriminalomsorga og lærlingopplæring. 

3. Nye Åsane vgs skal spegle ei framtidsretta satsing på yrkesfag og stå fram som eit signalbygg 
for yrkesfaga. Eit opplæringssenter for byggfag skal inkluderast i den vidare planlegginga av 
skulen.

4. Bergen kommune har no starta arbeidet med å byggje ny fleirbrukshall på Myrdal. Det må 
etablerast ein intensjonsavtale med Bergen kommune for bruk av hallen. Avtalen må innehalde 
prinsipp for utrekning av leigekostnader, leigetid og fellesutgifter knytt til drift og vedlikehald.

5 Areal til kulturhus vert innarbeidd i planane for Nye Åsane videregående skole. Då ein skule mest 
er i bruk på dagtid og eit kulturhus mest på kveldstid, er det stort rom for sambruk av lokala. Det 
må etablerast ein intensjonsavtale med Bergen kommune. Avtalen må mellom anna innehalde  
leigeareal, leigekostnader, driftstid, leigetid og fellesutgifter knytt til drift og vedlikehald. 

6 I det vidare programmeringsarbeidet for Nye Åsane vgs skal det leggjast til grunn ei 
samlokalisering av avdeling Fossane i lokala til Åsane videregående skole. Representantar frå 
Kriminalomsorga må involverast i det vidare programmeringsarbeidet og i planlegginga av 
skulen. Det er ein føresetnad at tryggleiken for øvrige elevar vert ivareteken på lik line som no, 
og at kriminalomsorga ikkje ser noko risiko ved ei slik integrering. Vidare ser fylkesrådmannen 
det som tenleg at skulen gjennom samansetjing av personalet har sosialpedagogiske ressursar 
der fengselsfagleg kompetanse inngår.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Tertnes vgs vert dimensjonert for totalt 690 elevar på studiespesialiserande utdanningsprogram 
(ST). Start på rehabilitering og nybygg ved Tertnes vgs vert framskunda til 2016. Planane for 
rehabilitering og tilbygg bør også omfatte nye areal for kroppsøving. 

2. Åsane vgs vert dimensjonert for totalt 1085 elevar. Skulen skal tilby utdanningsprogramma 
byggfag (BA), elektrofag (EL), helse- og oppvekstfag (HO), idrettsfag (ID), restaurant og matfag
(RM), teknikk og industriell produksjon (TIP), Service og samferdsel (SS), påbygg (PÅ), 
innføringskurs for minoritetsspråklege og tilrettelagt opplæring. I tillegg skal skulen drive 
vaksenopplæring, opplæring innan kriminalomsorga og lærlingopplæring. 

3. Nye Åsane vgs skal spegle ei framtidsretta satsing på yrkesfag og stå fram som eit signalbygg 
for yrkesfaga. Eit opplæringssenter for byggfag skal inkluderast i den vidare planlegginga av 
skulen.

4. Bergen kommune har no starta arbeidet med å byggje ny fleirbrukshall på Myrdal. Det må 
etablerast ein intensjonsavtale med Bergen kommune for bruk av hallen. Avtalen må innehalde 
prinsipp for utrekning av leigekostnader, leigetid og fellesutgifter knytt til drift og vedlikehald. 

5. Areal til kulturhus vert innarbeidd i planane for Nye Åsane videregående skole. Då ein skule mest 
er i bruk på dagtid og eit kulturhus mest på kveldstid, er det stort rom for sambruk av lokala. Det 
må etablerast ein intensjonsavtale med Bergen kommune. Avtalen må mellom anna innehalde  
leigeareal, leigekostnader, driftstid, leigetid og fellesutgifter knytt til drift og vedlikehald. 

6. I det vidare programmeringsarbeidet for Nye Åsane vgs skal det leggjast til grunn ei 
samlokalisering av avdeling Fossane i lokala til Åsane videregående skole. Representantar frå 
Kriminalomsorga må involverast i det vidare programmeringsarbeidet og i planlegginga av 
skulen. Det er ein føresetnad at tryggleiken for øvrige elevar vert ivareteken på lik line som no, 
og at kriminalomsorga ikkje ser noko risiko ved ei slik integrering. Vidare ser fylkesrådmannen 
det som tenleg at skulen gjennom samansetjing av personalet har sosialpedagogiske ressursar 
der fengselsfagleg kompetanse inngår.



PS 119/15 Nye Voss gymnas - godkjenning av forsprosjektet

Fylkesrådmann sitt forslag til innstilling.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget godkjenner forprosjekt for Nye Voss Gymnas med ei kostnadsramme på 530 mill. kr.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner forprosjekt for Nye Voss Gymnas med ei kostnadsramme på 530 mill. kr.

PS 120/15 Vedtak av Regional plan for areal- og transport på Haugalandet

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget i Hordaland vedtek «Regional plan for areal og transport på Haugalandet», datert 
11.5.2015 med følgjande endring: 

a) Retningsliner 29-34 om landbrukseffektiv drift gjeld ikkje for kommunene Etne og Sveio.

b) I unntak frå regional føresegn for handel i punkt 5a på side 32, kan arealgrensa bli auka 
frå 1000m

2
til 2000m

2
.

2. Vedtaket føreset eit vedtak i Rogaland fylkeskommune som samsvarar med Hordaland fylkesting sitt 
vedtak.

3. Fylkestinget delegerer til Fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional føresegn 
for handel. Samtykke skal givast i samråd med fylkesmannen i Hordaland og kommunar saka gjeld.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Inge Reidar Kallevåg sette fram slikt forslag:

"Alternativt punkt 2:
Fylkestinget viser til at det er meldt oppstart om plan for ny 4-felt E39 gjennom planområdet. 
For ein areal- og transportplan vil det vera naturleg å ta omsyn til dette og innarbeida temaet 
tydelegare i plandokumentet. Ein sik ny veg vil ha vesentleg betydning for hovudformålet i 
planen. Hordaland fylkesting ber derfor om at det vert gjort eit tillegg i planen der dette temaet 
vert behandla."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 fekk 1 røyst (SV) og fall.
Kallevåg sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (SV).
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget i Hordaland vedtek "Regional plan for areal og transport på Haugalandet", datert 
11.5.2015 med følgjande endring: 



a) Retningsliner 29-34 om landbrukseffektiv drift gjeld ikkje for kommunane Etne og Sveio.

b) I unntak frå regional føresegn for handel i punkt 5a på side 32, kan arealgrensa bli auka frå 
1000m

2
til 2000m

2
.

2. Fylkestinget viser til at det er meldt oppstart om plan for ny 4-felt E39 gjennom planområdet. For ein 
areal- og transportplan vil det vera naturleg å ta omsyn til dette og innarbeida temaet tydelegare i 
plandokumentet. Ein sik ny veg vil ha vesentleg betydning for hovudformålet i planen. Hordaland 
fylkesting ber derfor om at det vert gjort eit tillegg i planen der dette temaet vert behandla."

3. Fylkestinget delegerer til fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional føresegn for 
handel. Samtykke skal givast i samråd med Fylkesmannen i Hordaland og kommunar saka gjeld.

PS 121/15 Godkjenning av årsrekneskapen 2014

Forslag til innstilling

1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune for 2014 vert godkjend.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune for 2014 vert godkjend.

PS 122/15 Årsmeldingar for fylkesvegane i Hordaland og Bergensprogrammet

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek Årsmelding til Bergensprogrammet 2014 og Årsmeldinga for fylkesvegane i Hordaland 
2014 til orientering.  

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget tek Årsmelding til Bergensprogrammet 2014 og Årsmeldinga for fylkesvegane i Hordaland 
2014 til orientering.  

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

A. "Fylkestinget meriner vedlikehald og asfaltstandardar i Hordaland ikkje må vera dårlegare 
enn landsgjennomsnittet.

B. Fylkestinget ber om at Stortinget set av tilstrekkelege midlar til slikt naudsynt vedlikehald."

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.

Innstilling til fylkestinget



Fylkestinget tek Årsmelding til Bergensprogrammet 2014 og Årsmeldinga for fylkesvegane i Hordaland 
2014 til orientering.  

PS 123/15 Val av standard på fylkesvegane

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek gjennomgangen til Statens vegvesen om vegstandard til orientering, men legg til grunn 
at problemstillingar knytt til standardkrav vert teke nærare opp i rulleringa av Regional transportplan

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Uttale frå  Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne, dagsett 08.05.15, vart sendt til medlemmane 
av samu på e-post.

Jostein Ljones sette på vegne av SP, SV fram forslag om tillegg til innstillinga.

Eventuelle fråvik frå vegnormalane må ikkje redusera krava til universell utforming. 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Tilleggsforslaget frå Jostein Ljones vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget tek gjennomgangen til Statens vegvesen om vegstandard til orientering, men legg til grunn 
at problemstillingar knytt til standardkrav vert teke nærare opp i rulleringa av Regional transportplan.

Eventuelle fråvik frå vegnormalane må ikkje redusera krava til universell utforming

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek gjennomgangen til Statens vegvesen om vegstandard til orientering, men legg til grunn 
at problemstillingar knytt til standardkrav vert teke nærare opp i rulleringa av Regional transportplan.

Eventuelle fråvik frå vegnormalane må ikkje redusera krava til universell utforming.

PS 124/15 Nedlegging av offentleg veg - Rv.13 utanfor Myrdalstunnelen

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet tek til etterretning at gamlevegen utanfor Myrkdalstunnelen på Rv 13 vert nedlagt som 
offentleg veg.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Uttale frå  Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne, dagsett 08.05.15, vart sendt til medlemmane 
av samu på e-post.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet tek til etterretning at gamlevegen utanfor Myrkdalstunnelen på Rv 13 vert nedlagt som 
offentleg veg.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet tek til etterretning at gamlevegen utanfor Myrkdalstunnelen på Rv 13 vert nedlagt som 
offentleg veg.

PS 125/15 Innbyggjarinitiativ - Sikker skuleveg, utbetring av Tunesvegen i Arna

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget viser til at planarbeidet for utbetringa av denne strekninga er starta opp. 
Innbyggjarinitiativet vert dekka av denne planen. 

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Tom Skauge sette fram forslag til nytt pkt i innstillinga. 

Samferdselsutvalet ber om at planar om trafikksikring vert lagt fram i år.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Tom Skauge sitt forslag til nytt pkt vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget viser til at planarbeidet for utbetringa av denne strekninga er starta opp. 
Innbyggjarinitiativet vert dekka av denne planen.

2. Samferdselsutvalet ber om at planar om trafikksikring vert lagt fram i år.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget viser til at planarbeidet for utbetringa av denne strekninga er starta opp. 
Innbyggjarinitiativet vert dekt av denne planen.

2. Fylkestinget ber om at planar om trafikksikring vert lagt fram i år.

PS 126/15 Søknad med konsekvensutgreiing for Fjellhaugen kraftverk i 
Kvinnherad og Etne kommunar. Fråsegn.

Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag:

«Av omsyn til landskapsverdier og friluftsinteresser rår Hordaland fylkeskommune fra utbygging 
av Fjellhaugen kraftverk. 



Om NVE likevel godkjenner søknaden gjer HFK merksom på følgjende forhold:
Nedstraums inntaket frå Krokavatn vil Hordaland fylkeskommune av omsyn til sårbart høgfjell 
av stor verdi, inngrepsfrie naturområde og friluftsliv tilsier til ein monaleg auke i vassføringa i 
sommarhalvåret slik at landskapskarakteren og opplevingsverdien vert teken i vare. Av same 
grunn bør NVE vurdera høgare sommarvassføring nedstraums inntaket frå Verahaugen om 
tiltaket godkjennes. 

Når det gjeld Nedstraums inntaket frå Kvanngrødhorga vil Hordaland fylkeskommune rå til ein 
monaleg auke i vassføringa i sommarhalvåret slik at landskapskvalitetane i eit mykje brukt 
friluftsområde vert teken i vare. Av omsyn til landskap og kulturminne bør det planlagde 
deponiet i Gaddaneskleivo flyttast til magasinet i Blådalsvatnet. Av visuelle omsyn vil 
Hordaland fylkeskommune rå til kabling av ny 300 kV leidning i området mellom Staffivatn og 
Røytehølen. Dersom det i samband med gravearbeid vert avdekka automatisk freda 
kulturminne, må tiltaka justerast eller eventuelt leggjast fram for Riksantikvaren som rette 
dispensasjonsmynde.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (MDG)

Innstilling

1.  Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Fjellhaugen kraftverk.

2.  Nedstraums inntaket frå Krokavatn vil Hordaland fylkeskommune av omsyn til sårbart høgfjell av   
     stor verdi, inngrepsfrie naturområde og friluftsliv rå til ein monaleg auke i vassføringa i  
     sommarhalvåret slik at landskapskarakteren og opplevingsverdien vert teken i vare.

3.  Av same grunn som i pkt. 2 bør NVE vurdera høgare sommarvassføring nedstraums inntaket frå   
     Verahaugen.

4.  Nedstraums inntaket frå Kvanngrødhorga vil Hordaland fylkeskommune rå til ein monaleg auke i
     vassføringa i sommarhalvåret slik at landskapskvalitetane i eit mykje brukt friluftsområde vert teken 
     i vare.

5.  Av omsyn til landskap og kulturminne bør det planlagde deponiet i Gaddaneskleivo flyttast til 
     magasinet i Blådalsvatnet.

6.  Av visuelle omsyn vil Hordaland fylkeskommune rå til kabling av ny 300 kV leidning i området 
     mellom Staffivatn og Røytehølen.  

7.  Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering då potensiale for funn av automatisk freda   
     kulturminne vert vurdert som lågt.  Området er i stor grad påverka av utbygging frå før og 
     røyrgater/vassoverføringar vil i all hovudsak gå i tunnel. 

8.  Dersom det i samband med gravearbeid vert avdekka automatisk freda kulturminne, må tiltaka 
     justerast eller eventuelt leggjast fram for Riksantikvaren som rette dispensasjonsmynde.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Inge Reidar Kallevåg gjekk frå som ugild fordi han er styremedlem i Sunnhordland Kraftlag. Jf. 
forvaltningslova § 6, 1. ledd e.

Det vart 14 representantar til stades.

Røysting
Innstillinga punkt 1 vart vedteken mot 1 røyst (SV).
Innstillinga punkt 2-8 vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Fjellhaugen kraftverk.



2. Nedstraums inntaket frå Krokavatn vil Hordaland fylkeskommune av omsyn til sårbart høgfjell av stor 
verdi, inngrepsfrie naturområde og friluftsliv rå til ein monaleg auke i vassføringa i sommarhalvåret 
slik at landskapskarakteren og opplevingsverdien vert teken i vare.

3. Av same grunn som i pkt. 2 bør NVE vurdera høgare sommarvassføring nedstraums inntaket frå 
Verahaugen.

4. Nedstraums inntaket frå Kvanngrødhorga vil Hordaland fylkeskommune rå til ein monaleg auke i  
vassføringa i sommarhalvåret slik at landskapskvalitetane i eit mykje brukt friluftsområde vert teken i 
vare.

5. Av omsyn til landskap og kulturminne bør det planlagde deponiet i Gaddaneskleivo flyttast til 
magasinet i Blådalsvatnet.

6. Av visuelle omsyn vil Hordaland fylkeskommune rå til kabling av ny 300 kV leidning i området 
mellom Staffivatn og Røytehølen.

7. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering, då potensialet for funn av automatisk freda 
kulturminne vert vurdert som lågt. Området er i stor grad påverka av utbygging frå før og 
røyrgater/vassoverføringar vil i all hovudsak gå i tunnel. 

8. Dersom det i samband med gravearbeid vert avdekt automatisk freda kulturminne, må tiltaka 
justerast eller eventuelt leggjast fram for Riksantikvaren som rette dispensasjonsmynde.

PS 127/15 Søknad om løyve til bygging av seks kraftverk i Masfjorden kommune. 
Fråsegn Hordaland fylkeskommune.

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune rår til at det vert gjennomført ei samla konsekvensvurdering for dei 
seks kraftverka for artane oter, fossekall og spettefuglar. Tilrådde avbøtande tiltak bør vere del 
av eventuelle konsesjonsvilkår.

Sandneselva kraftverk
2. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Sandneselva kraftverk.
3. Det er viktig at ein søkjer å unngå inngrep i/skade på eventuelle kulturlandskapstrekk som 

steingardar, eldre vegar/stiar, bakkemurar, tufter m.m.
4. Av omsyn til bekkekløft, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast.
5. Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Nørlandselva kraftverk
6. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nørlandselva kraftverk.
7. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det må 

påreknast arkeologisk registrering langs traséen uansett kva alternativ ein vel å gå for. Det vert 
stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing 
av tiltak.

8. Nedre del av elva er eit markant element i fjordlandskapet og det er ei fossesprøytsone i øvre 
del. Det hekkar fossekall i elva. Minstevassføringa må vere tilstrekkeleg til å ta vare på desse 
verdiane. 

9. Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Bjørneklettbotn kraftverk
10. Hordaland fylkeskommune rår i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla 

belastning på landskap og kulturmiljø langs elva.
11. Dersom prosjektet får konsesjon rår Hordaland fylkeskommune til at overføring av 

Bjørneklettbekken vert teke ut av planen. Bakgrunnen er at redusert vassføring får konsekvensar 
for opplevinga av kulturminna og kulturmiljøet. 

12. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert 
stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før eventuell 
iverksetjing av tiltak.

Fossdalen kraftverk



13. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Fossdalen kraftverk.
14. Av omsyn til fossekall må høgare minstevassføring vurderast og reirkassar setjast opp der 

trygge reirplassar forsvinn.
15. Plassering av kraftstasjon må ikkje komma i konflikt med den gamle SEFRAK-registrerte saga. 

Det vil bli stilt krav om arkeologisk registrering oppe ved Fossdalen der mellom anna veg og 
røyrgate til sideelva er planlagt. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda 
kulturminne i området. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert 
oppfylt i god tid før iverksetjing av tiltak.

16. Av omsyn til spettefugl må tidspunkt for anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase vurderast 
på nytt.

17. Av omsyn til fjordlandskapet i Masfjorden må røyrgata frå Dyrkollelva utformast så skånsamt 
som mogleg.

Sulelva kraftverk
18. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Sulelva kraftverk.
19. Av omsyn til kulturmiljøverdiane på Kalhovdasetra ved eventuell overføring av Svaelva 

(Sudalselva), må terrenginngrepa minimaliserast og raskt revegeterte.
20. Av omsyn til landskaps-og friluftslivsverdiar bør ei høgare minstevassføring vurderast i 

sommarsesongen.

Haugsvær kraftverk
21. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Haugsvær kraftverk. 
22. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert 

stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing 
av tiltak.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 

«1. Hordaland fylkeskommune frarårdei 6 omsøkte utbygginginane av omsyn til 
Fjordlandsskapet, biologisk mangfald og uavklart sumverkander på natur og miljø.

2. Hordaland fylkeskommune har følgjande merknader om NVE likevel gir løyve til 

utbygging:  

a) At det vert gjennomført ei samla konsekvensvurdering for dei seks kraftverka for artane 
oter, fossekall og spettefuglar. Tilrådde avbøtande tiltak bør vere del av eventuelle 
konsesjonsvilkår.

b) Merknader på det enkelte tiltak:

Sandneselva kraftverk
- Det er viktig at ein søkjer å unngå inngrep i/skade på eventuelle kulturlandskapstrekk som

- steingardar, eldre vegar/stiar, bakkemurar, tufter m.m.

- Av omsyn til bekkekløft, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast.

- Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Nørlandselva kraftverk
- Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det 

må påreknast arkeologisk registrering langs traséen uansett kva alternativ ein vel å gå 

for. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i 

god tid før iverksetjing av tiltak.

- Nedre del av elva er eit markant element i fjordlandskapet og det er ei fossesprøytsone i 

øvre del.

- Det hekkar fossekall i elva. Minstevassføringa må vere tilstrekkeleg til å ta vare på desse 

verdiane.

- Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Bjørneklettbotn kraftverk



Hordaland fylkeskommune rår STERKT i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna 
samla belastning på landskap og kulturmiljø langs elva.Dersom prosjektet får konsesjon rår 
Hordaland fylkeskommune til at overføring av Bjørneklettbekken vert teke ut av planen. 
Bakgrunnen er at redusert Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla belastning på landskap og 
kulturmiljø langs elva.

Dersom prosjektet får konsesjon rår Hordaland fylkeskommune til at overføring av 
Bjørneklettbekken vert teke ut av planen. Bakgrunnen er at redusert vassføring får 
konsekvensar for opplevinga av kulturminna og kulturmiljøet. Det er potensial for funn av hittil 
ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta 
etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før eventuell iverksetjing av tiltak. 

Fossdalen kraftverk.
- Av omsyn til fossekall må høgare minstevassføring vurderast og reirkassar setjast opp 

der trygge reirplassar forsvinn.

- Plassering av kraftstasjon må ikkje komma i konflikt med den gamle SEFRAK-registrerte 

saga. Det vil bli stilt krav om arkeologisk registrering oppe ved Fossdalen der mellom 

anna veg og røyrgate til sideelva er planlagt. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende 

automatisk freda kulturminne i området. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta etter 

§ 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing av tiltak. Av omsyn til spettefugl 

må tidspunkt for anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase vurderast på nytt.  Av 

omsyn til fjordlandskapet i Masfjorden må røyrgata frå Dyrkollelva utformast så skånsamt 

som mogleg.

Sulelva kraftverk.
Av omsyn til kulturmiljøverdiane på Kalhovdasetra ved eventuell overføring av Svaelva 
(Sudalselva), må terrenginngrepa minimaliserast og raskt revegeterte. Av omsyn til landskaps-
og friluftslivsverdiar bør ei høgare minstevassføring vurderast i sommarsesongen.

Haugsvær kraftverk.
Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det må bli  
stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før 
iverksetjing av tiltak event. blir gitt.»

Anne-Beth Nærheim sette fram slik prokollmerknad på vegner av utvalet: 

«Utvalet oppmode administrasjonen om å vurdere om det kan utarbeidas ein oversikt over dei 
dei småkraftverksaker som kultur- og ressursutvalet har handsama I 2014.»  

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 7 røyster (H, Frp, V) mot 5 røyster (MDG, A) for Tomren 
sitt forslag

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune rår til at det vert gjennomført ei samla konsekvensvurdering for dei 
seks kraftverka for artane oter, fossekall og spettefuglar. Tilrådde avbøtande tiltak bør vere del 
av eventuelle konsesjonsvilkår.

Sandneselva kraftverk
2. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Sandneselva kraftverk.
3. Det er viktig at ein søkjer å unngå inngrep i/skade på eventuelle kulturlandskapstrekk som 

steingardar, eldre vegar/stiar, bakkemurar, tufter m.m.
4. Av omsyn til bekkekløft, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast.
5. Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Nørlandselva kraftverk
6. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nørlandselva kraftverk.
7. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det må 

påreknast arkeologisk registrering langs traséen uansett kva alternativ ein vel å gå for. Det vert 



stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing 
av tiltak.

8. Nedre del av elva er eit markant element i fjordlandskapet og det er ei fossesprøytsone i øvre 
del. Det hekkar fossekall i elva. Minstevassføringa må vere tilstrekkeleg til å ta vare på desse
verdiane. 

9. Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Bjørneklettbotn kraftverk
10. Hordaland fylkeskommune rår i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla 

belastning på landskap og kulturmiljø langs elva.
11. Dersom prosjektet får konsesjon rår Hordaland fylkeskommune til at overføring av 

Bjørneklettbekken vert teke ut av planen. Bakgrunnen er at redusert vassføring får konsekvensar 
for opplevinga av kulturminna og kulturmiljøet. 

12. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert 
stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før eventuell 
iverksetjing av tiltak.

Fossdalen kraftverk
13. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Fossdalen kraftverk.
14. Av omsyn til fossekall må høgare minstevassføring vurderast og reirkassar setjast opp der 

trygge reirplassar forsvinn.
15. Plassering av kraftstasjon må ikkje komma i konflikt med den gamle SEFRAK-registrerte saga. 

Det vil bli stilt krav om arkeologisk registrering oppe ved Fossdalen der mellom anna veg og 
røyrgate til sideelva er planlagt. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda 
kulturminne i området. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert 
oppfylt i god tid før iverksetjing av tiltak.

16. Av omsyn til spettefugl må tidspunkt for anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase vurderast 
på nytt.

17. Av omsyn til fjordlandskapet i Masfjorden må røyrgata frå Dyrkollelva utformast så skånsamt 
som mogleg.

Sulelva kraftverk
18. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Sulelva kraftverk.
19. Av omsyn til kulturmiljøverdiane på Kalhovdasetra ved eventuell overføring av Svaelva 

(Sudalselva), må terrenginngrepa minimaliserast og raskt revegeterte.
20. Av omsyn til landskaps-og friluftslivsverdiar bør ei høgare minstevassføring vurderast i 

sommarsesongen.

Haugsvær kraftverk
21. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Haugsvær kraftverk. 
22. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert 

stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing 
av tiltak.

Protokollmerknad
Det vart samrøystes vedteke å oppmode administrasjonen om å vurdere om det kan utarbeidas ein 
oversikt over å vurdere om det kan utarbeidas ein oversikt over dei dei småkraftverksaker som kultur- og 
ressursutvalet har handsama I 2014.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Marte Malones sette fram slikt forslag:

1. "Hordaland fylkeskommune frårår dei 6 omsøkte utbyggingane av omsyn til 
Fjordlandsskapet, biologisk mangfald og uavklart sumverknader på natur og miljø.

2. Hordaland fylkeskommune har følgjande merknader om NVE likevel gir løyve til
utbygging:

a) At det vert gjennomført ei samla konsekvensvurdering for dei seks kraftverka for artane 
oter, fossekall og spettefuglar. Tilrådde avbøtande tiltak bør vere del av eventuelle 
konsesjonsvilkår.



b) Merknader på det enkelte tiltak:

Sandneselva kraftverk
- Det er viktig at ein søkjer å unngå inngrep i/skade på eventuelle kulturlandskapstrekk som
- steingardar, eldre vegar/stiar, bakkemurar, tufter m.m.
- Av omsyn til bekkekløft, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast.
- Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Nørlandselva kraftverk
- Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det 

må påreknast arkeologisk registrering langs traséen uansett kva alternativ ein vel å gå for. 
Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid 
før iverksetjing av tiltak.

- Nedre del av elva er eit markant element i fjordlandskapet og det er ei fossesprøytsone i 
øvre del.

- Det hekkar fossekall i elva. Minstevassføringa må vere tilstrekkeleg til å ta vare på desse 
verdiane.

- Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Bjørneklettbotn kraftverk
Hordaland fylkeskommune rår STERKT i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna 
samla belastning på landskap og kulturmiljø langs elva. Dersom prosjektet får konsesjon rår 
Hordaland fylkeskommune til at overføring av Bjørneklettbekken vert teke ut av planen. 
Bakgrunnen er at redusert Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla belastning på landskap og 
kulturmiljø langs elva.

Dersom prosjektet får konsesjon rår Hordaland fylkeskommune til at overføring av 
Bjørneklettbekken vert teke ut av planen. Bakgrunnen er at redusert vassføring får 
konsekvensar for opplevinga av kulturminna og kulturmiljøet. Det er potensial for funn av hittil 
ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta 
etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før eventuell iverksetjing av tiltak.

Fossdalen kraftverk
- Av omsyn til fossekall må høgare minstevassføring vurderast og reirkassar setjast opp der 

trygge reirplassar forsvinn.
- Plassering av kraftstasjon må ikkje komma i konflikt med den gamle SEFRAK-registrerte

saga. Det vil bli stilt krav om arkeologisk registrering oppe ved Fossdalen der mellom anna 
veg og røyrgate til sideelva er planlagt. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende 
automatisk freda kulturminne i området. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 
i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing av tiltak. Av omsyn til spettefugl må 
tidspunkt for anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase vurderast på nytt. Av omsyn til 
fjordlandskapet i Masfjorden må røyrgata frå Dyrkollelva utformast så skånsamt som 
mogleg.

Sulelva kraftverk
Av omsyn til kulturmiljøverdiane på Kalhovdasetra ved eventuell overføring av Svaelva 
(Sudalselva), må terrenginngrepa minimaliserast og raskt revegeterte. Av omsyn til landskaps-
og friluftslivsverdiar bør ei høgare minstevassføring vurderast i sommarsesongen.

Haugsvær kraftverk
Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det må bli 
stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før 
iverksetjing av tiltak event. blir gitt."

Røysting
Innstillinga vart vedteke med 9 røyster mot 6 røyster (A, SV, KrF) for Malones sitt forslag.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune rår til at det vert gjennomført ei samla konsekvensvurdering for dei seks 
kraftverka for artane oter, fossekall og spettefuglar. Tilrådde avbøtande tiltak bør vere del av 
eventuelle konsesjonsvilkår.



Sandneselva kraftverk
2. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Sandneselva kraftverk.
3. Det er viktig at ein søkjer å unngå inngrep i/skade på eventuelle kulturlandskapstrekk som 

steingardar, eldre vegar/stiar, bakkemurar, tufter m.m.
4. Av omsyn til bekkekløft, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast.
5. Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Nørlandselva kraftverk
6. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nørlandselva kraftverk.
7. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det må 

påreknast arkeologisk registrering langs traséen uansett kva alternativ ein vel å gå for. Det vert stilt 
krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing av 
tiltak.

8. Nedre del av elva er eit markant element i fjordlandskapet og det er ei fossesprøytsone i øvre del. 
Det hekkar fossekall i elva. Minstevassføringa må vere tilstrekkeleg til å ta vare på desse verdiane. 

9. Av omsyn til fossekall må det setjast opp reirkassar der trygge reirplassar forsvinn.

Bjørneklettbotn kraftverk
10. Hordaland fylkeskommune rår i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla belastning 

på landskap og kulturmiljø langs elva.
11. Dersom prosjektet får konsesjon, rår Hordaland fylkeskommune til at overføring av 

Bjørneklettbekken vert teke ut av planen. Bakgrunnen er at redusert vassføring får konsekvensar 
for opplevinga av kulturminna og kulturmiljøet. 

12. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert stilt 
krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før eventuell 
iverksetjing av tiltak.

Fossdalen kraftverk
13. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Fossdalen kraftverk.
14. Av omsyn til fossekall må høgare minstevassføring vurderast og reirkassar setjast opp der trygge 

reirplassar forsvinn.
15. Plassering av kraftstasjon må ikkje komma i konflikt med den gamle SEFRAK-registrerte saga. Det 

vil bli stilt krav om arkeologisk registrering oppe ved Fossdalen der mellom anna veg og røyrgate til 
sideelva er planlagt. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i 
området. Det vert stilt krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid 
før iverksetjing av tiltak.

16. Av omsyn til spettefugl må tidspunkt for anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase vurderast 
på nytt.

17. Av omsyn til fjordlandskapet i Masfjorden må røyrgata frå Dyrkollelva utformast så skånsamt som 
mogleg.

Sulelva kraftverk
18. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Sulelva kraftverk.
19. Av omsyn til kulturmiljøverdiane på Kalhovdasetra ved eventuell overføring av Svaelva 

(Sudalselva), må terrenginngrepa minimaliserast og raskt revegeterte.
20. Av omsyn til landskaps-og friluftslivsverdiar bør ei høgare minstevassføring vurderast i 

sommarsesongen.

Haugsvær kraftverk
21. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Haugsvær kraftverk. 
22. Det er potensial for funn av hittil ikkje kjende automatisk freda kulturminne i området. Det vert stilt 

krav om at undersøkingsplikta etter § 9 i kulturminnelova vert oppfylt i god tid før iverksetjing av 
tiltak.

PS 128/15 Søknad om Skeie kraftverk i Kvam herad. Fråsegn Hordaland 
fylkeskommune.

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Skeie kraftverk

2. Det vil vera eit krav om arkeologiske granskingar i samband med tiltaket jf. § 9 i Kulturminnelova. 



Fylkeskonservatoren ber tiltakshavar ta kontakt for å greie ut om kostnader og omfang. Arkeologiske 
granskingar bør vere gjort i forkant av vurdering av konsesjonsspørsmålet for å sikre ein god 
prosess i saka.

3. Av omsyn til anadrom fisk må avbøtande tiltak, som automatisk forbisleppingsventil, vurderast.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 

«Av omsyn til både natur og friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune ifrå utbygging av Skeie 
kraftverk.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (MDG)

Innstilling

1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Skeie kraftverk

2. Det vil vera eit krav om arkeologiske granskingar i samband med tiltaket jf. § 9 i Kulturminnelova. 
Fylkeskonservatoren ber tiltakshavar ta kontakt for å greie ut om kostnader og omfang. Arkeologiske 
granskingar bør vere gjort i forkant av vurdering av konsesjonsspørsmålet for å sikre ein god 
prosess i saka.

3. Av omsyn til anadrom fisk må avbøtande tiltak, som automatisk forbisleppingsventil, vurderast.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Skeie kraftverk.

2. Det vil vere eit krav om arkeologiske granskingar i samband med tiltaket jf. § 9 i kulturminnelova. 
Fylkeskonservatoren ber tiltakshavar ta kontakt for å greie ut om kostnader og omfang. Arkeologiske 
granskingar bør vere gjort i forkant av vurdering av konsesjonsspørsmålet for å sikre ein god 
prosess i saka.

3. Av omsyn til anadrom fisk må avbøtande tiltak, som automatisk forbisleppingsventil, vurderast.

PS 129/15 2. gongs avgrensa høyring - Regional plan for vassregion Hordaland 
2016-2021

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova § 8-3 å sende på høyring forslag til 
Handlingsprogram for Vassregion Hordaland 2016-2018.

2. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova å sende avgrensa delar av Regional plan 
for Vassregion Hordaland på 2. gongs høyring.  Dette gjeld:

a) Reviderte miljømål for vassførekomstar i Hordaland 
b) Reviderte tiltak i vassførekomstar i Hordaland
c) Nytt underkapittel om verknad av planen for vasskraft

3. Høyringsperioden vert 26.05 – 20.09.2015.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova § 8-3 å sende på høyring forslag til 
Handlingsprogram for Vassregion Hordaland 2016-2018.

2. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova å sende avgrensa delar av Regional plan 
for Vassregion Hordaland på 2. gongs høyring. Dette gjeld:

a) Reviderte miljømål for vassførekomstar i Hordaland 
b) Reviderte tiltak i vassførekomstar i Hordaland
c) Nytt underkapittel om verknad av planen for vasskraft

3. Høyringsperioden vert 26.05. - 20.09.2015.

PS 130/15 Vassforvaltningsplan for Vassregion Vest-Viken - 2. gongs høyring

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova § 8-3 å senda på høyring forslag til 
Regional plan for vassregion Vest-Viken på 2. gongs høyring.

2. Høyringsperioden vert minst 8 veker, ca 20. mai 2015 – medio juli 2015. Planen vert sendt på 

høyring av vassregionmyndigheit for Vest-Viken vassregion (Buskerud fylkeskommune).

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova § 8-3 å senda på høyring forslag til 
Regional plan for vassregion Vest-Viken på 2. gongs høyring.

2. Høyringsperioden vert minst 8 veker, ca. 20. mai 2015 - medio juli 2015. Planen vert sendt på 
høyring av vassregionmyndigheit for Vest-Viken vassregion (Buskerud fylkeskommune).

PS 131/15 Restaurering av verneverdige bygg - budsjettfordeling

Forslag til vedtak

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Prosjekt Art Tekst mindreinnt. Meirinnt.

10 658.050.00 07520 02320 Hagen på Stend 2 850 000

10 400.650.00 07515 02320 Valen - kraftstasjon 150 000
10 400.650.00 07505 02303 Verneverdige fylkeskommunale bygg 3 000 000

3 000 000 3 000 000

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak



Meirutg./ Mindreutg./

Stad Prosjekt Art Tekst mindreinnt. Meirinnt.

10 658.050.00 07520 02320 Hagen på Stend 2 850 000

10 400.650.00 07515 02320 Valen - kraftstasjon 150 000
10 400.650.00 07505 02303 Verneverdige fylkeskommunale bygg 3 000 000

3 000 000 3 000 000

PS 132/15 Skrivekunstakademiet i Hordaland - vedtektsendring

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet godkjenner vedtektsendringa av 17. mars 2015. Stillinga som dagleg leiar får eit åremål på 
seks år

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner vedtektsendringa av 17. mars 2015. Stillinga som dagleg leiar får eit åremål på 
seks år.

PS 133/15 Tillegg til sak 34/15 - KURE og sak 75/15 - FUV Gjestekunstnarbustader 
og -ordningar knytt til Hordaland fylkeskommune

Forslag til innstilling – likelydande som i opprinneleg sak

1. Hordaland fylkeskommune vidareførar gjestekunstnarordninga administrert av Hordaland 
kunstsenter, med bustaden i Nordnesveien 43.

2. Bustaden i Nordnesveien skal reserverast tre månader annakvart år til gjestekunstnar frå Basse-
Normandie, som lekk i realisering av samarbeidsavtalen med Nedre-Normandie.

3. Leigeforholdet med Bymuseet / Hordamuseet om bruk av Ambrosiahuset skal seiast opp.

4. Fylkesrådmannen kjem attende med eige sak om bruk av kunstnar-/kulturarbeidarleiligheit i 
Covarrubias, Spania.

5. Gjestekunstnarordninga vurderas i samband med budsjett 2016.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling – likelydande som i opprinneleg sak

1. Hordaland fylkeskommune vidareførar gjestekunstnarordninga administrert av Hordaland 
kunstsenter, med bustaden i Nordnesveien 43.

2. Bustaden i Nordnesveien skal reserverast tre månader annakvart år til gjestekunstnar frå Basse-
Normandie, som lekk i realisering av samarbeidsavtalen med Nedre-Normandie.

3. Leigeforholdet med Bymuseet / Hordamuseet om bruk av Ambrosiahuset skal seiast opp.



4. Fylkesrådmannen kjem attende med eige sak om bruk av kunstnar-/kulturarbeidarleiligheit i 
Covarrubias, Spania.

5. Gjestekunstnarordninga vurderas i samband med budsjett 2016.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune vidareførar gjestekunstnarordninga administrert av Hordaland 
kunstsenter, med bustaden i Nordnesveien 43.

2. Bustaden i Nordnesveien skal reserverast tre månader annakvart år til gjestekunstnar frå Basse-
Normandie, som lekk i realisering av samarbeidsavtalen med Nedre-Normandie.

3. Leigeforholdet med Bymuseet / Hordamuseet om bruk av Ambrosiahuset skal seiast opp.

4. Fylkesrådmannen kjem attende med eiga sak om bruk av kunstnar-/kulturarbeidarleiligheit i 
Covarrubias, Spania.

5. Gjestekunstnarordninga vert vurdert i samband med budsjett 2016.

PS 134/15 Carte Blanche AS - val av medlemmer til styret

Forslag til vedtak

Hordaland fylkeskommune foreslår følgjande som styremedlemmer i Carte Blanche AS for 4 år, 2015-
2019: 

1.
2.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Mona Haugland Hellesnes sette fram slikt forslag:

"Eg vil foreslå følgjande innstilling til styremedlemer: 
Gjenval på Laila Dåvøy – for fire år
Gjenval på Svein Halleraker – for fire år

Eg vil og foreslå endring på rekkefølgja på vararepresentantane, med at Nils Marton Aadland 
blir 1. vara."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Hellenes sit forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Hordaland fylkeskommune foreslår følgjande som styremedlemmer i Carte Blanche AS for 4 år, 2015-
2019:

1. Laila Dåvøy - styremedlem
2. Svein Halleraker - styremedlem

Nils Marton Aadland - 1. vararepresentant



PS 135/15 Felles forskingsprosjekt Vestlandet: Sustainable Cruise

Forslag til vedtak

Fylkesrådmannen tilrår at Hordaland fylkeskommune går inn i prosjektet saman med fylkeskommunane i 
Sogn og Fjordane og Møre og Romsdal. 

1. Hordaland fylkeskommune går inn som prosjekteigar og administrativt ansvarleg for prosjektet.

2. Fylkeskommunane i Sogn og Fjordane, Hordaland og Møre og Romsdal støttar prosjektet med kr 
300.000,- kvar.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen la fram slikt korrigert forslag til vedtak:

1. "Hordaland fylkeskommune går inn i prosjektet Sustainable Cruise saman med 
fylkeskommunane i Sogn og Fjordane og Møre og Romsdal. 

2. Hordaland fylkeskommune går inn som prosjekteigar og administrativt ansvarleg for 
prosjektet.

3. Hordaland fylkeskommune støttar prosjektet med 300 000 kr. Det er ein føresetnad at også 
Sogn og Fjordane og Møre og Romsdal fylkeskommunar kvar løyver kr 300 000."

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune går inn i prosjektet Sustainable Cruise saman med fylkeskommunane i 
Sogn og Fjordane og Møre og Romsdal. 

2. Hordaland fylkeskommune går inn som prosjekteigar og administrativt ansvarleg for prosjektet.

3. Hordaland fylkeskommune støttar prosjektet med 300 000 kr. Det er ein føresetnad at også Sogn og 
Fjordane og Møre og Romsdal fylkeskommunar kvar løyver kr 300 000.

PS 136/15 Klage på vedtak i samband med avslag på søknad om støtte til HAKU

Forslag til vedtak

HAKU sin søknad om marknadsføring frå Kompensasjonsmidlar for 2014 blir ikkje støtta med bakgrunn i 
at marknadsføring fell under drift, og søknaden fell derfor ikkje inn under kriteria for bruk av 
kompensasjonsmidlar. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

HAKU sin søknad om marknadsføring frå kompensasjonsmidlar for 2014 blir ikkje støtta med bakgrunn i 
at marknadsføring fell under drift, og søknaden fell derfor ikkje inn under kriteria for bruk av 
kompensasjonsmidlar. 



PS 137/15 Belønningsordninga - auka økonomiske rammer for 2015

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet viser til brev frå Samferdselsdepartementet, 26.mars 2015, om auka løyving til 
belønningsordninga i 2015, og søker med dette om ekstra midlar 2015 til finansiering av følgjande 
tiltak:

Prioritet Prosjekt/tiltak Søknad om 
finansiering

1.  Styrking av kollektivtransporttilbodet i 
samband med innføring av tidsdifferensierte 
satsar i Bergen 

 Ytterlegare styrking av 
kollektivtransporttilbodet i Bergensområdet

35 mill.kr

10 mill.kr

2. Framkomsttiltak for Buss – Hesthaugvegen i Åsane 
bydel

7 mill.kr

3. Sykkelbyavtale Bergen – styrka satsing på 
haldningsskapande arbeid retta mot barn og unge  

2 mill.kr

4. Tiltak etter sykkelveginspeksjon 5 mill.kr
5. Haldeplassar og ventefacilitetar i Bergen sentrum 6 mill.kr

Sum søknad ekstrabevilgning belønningsmidlar 2015                 65 mill.kr

2. Fylkesutvalet viser til innsendt søknad om ny belønningsavtale for perioden 2015-2018, og legg til 
grunn at tildelte midlar innanfor auka ramme i 2015 blir vidareført som eit tillegg i alle åra i søknaden 
for perioden 2015-2018.
  

3. Fylkesutvalet ser fram til ei rask handsaming av tidlegare innsendt søknad om ny belønningsavtale 
for perioden 2015-2018 og denne tilleggssøknaden for 2015, for at det kan settast i gang 
forberedande arbeid med sikte på tidlegast mogleg realisering av dei omsøkte tiltaka i 2015. 

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet viser til brev frå Samferdselsdepartementet, 26.mars 2015, om auka løyving til 
belønningsordninga i 2015, og søker med dette om ekstra midlar 2015 til finansiering av følgjande 
tiltak:

Prioritet Prosjekt/tiltak Søknad om 
finansiering

1.  Styrking av kollektivtransporttilbodet i 
samband med innføring av tidsdifferensierte 
satsar i Bergen 

 Ytterlegare styrking av 
kollektivtransporttilbodet i Bergensområdet

35 mill.kr

10 mill.kr

2. Framkomsttiltak for Buss – Hesthaugvegen i Åsane 
bydel

7 mill.kr

3. Sykkelbyavtale Bergen – styrka satsing på 
haldningsskapande arbeid retta mot barn og unge  

2 mill.kr

4. Tiltak etter sykkelveginspeksjon 5 mill.kr
5. Haldeplassar og ventefacilitetar i Bergen sentrum 6 mill.kr

Sum søknad ekstrabevilgning belønningsmidlar 2015                 65 mill.kr



2. Fylkesutvalet viser til innsendt søknad om ny belønningsavtale for perioden 2015-2018, og legg til 
grunn at tildelte midlar innanfor auka ramme i 2015 blir vidareført som eit tillegg i alle åra i søknaden 
for perioden 2015-2018. 

3. Fylkesutvalet ser fram til ei rask handsaming av tidlegare innsendt søknad om ny belønningsavtale 
for perioden 2015-2018 og denne tilleggssøknaden for 2015, for at det kan settast i gang 
forberedande arbeid med sikte på tidlegast mogleg realisering av dei omsøkte tiltaka i 2015. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Tillegg:
Fylkesutvalet viser til klimaforliket og ber om at ordninga vert styrkt monaleg om 
fylkeskommunen skal vera i stand til å nå måla som Stortingsfleirtalet er einig om."

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Oen sitt forslag fekk 6 røyster (SV, Sp, A) og fall.

Vedtak

1. Fylkesutvalet viser til brev frå Samferdselsdepartementet, 26. mars 2015, om auka løyving til 
belønningsordninga i 2015, og søkjer med dette om ekstra midlar 2015 til finansiering av følgjande 
tiltak:

Prioritet Prosjekt/tiltak Søknad om 
finansiering

1.  Styrking av kollektivtransporttilbodet i samband med 
innføring av tidsdifferensierte satsar i Bergen 

 Ytterlegare styrking av kollektivtransporttilbodet i 
Bergensområdet

35 mill. kr

10 mill. kr

2. Framkomsttiltak for Buss – Hesthaugvegen i Åsane bydel 7 mill. kr

3. Sykkelbyavtale Bergen – styrka satsing på 
haldningsskapande arbeid retta mot barn og unge  

2 mill. kr

4. Tiltak etter sykkelveginspeksjon 5 mill. kr

5. Haldeplassar og ventefasilitetar i Bergen sentrum 6 mill. kr

Sum søknad ekstraløyving belønningsmidlar 2015 65 mill. kr

2. Fylkesutvalet viser til innsendt søknad om ny belønningsavtale for perioden 2015-2018, og legg til 
grunn at tildelte midlar innanfor auka ramme i 2015 blir vidareført som eit tillegg i alle åra i søknaden 
for perioden 2015-2018.

3. Fylkesutvalet ser fram til ei rask handsaming av tidlegare innsendt søknad om ny belønningsavtale 
for perioden 2015-2018 og denne tilleggssøknaden for 2015, for at det kan setjast i gang 
førebuande arbeid med sikte på tidlegast mogleg realisering av dei omsøkte tiltaka i 2015. 

PS 138/15 Regionalt forskingsfond Vestlandet - Årsrapport 2014

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget godkjenner Årsrapport 2014 frå Regionalt forskingsfond Vestlandet

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  



Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner Årsrapport 2014 frå Regionalt forskingsfond Vestlandet.

PS 139/15 Bergen hamn. Søknad om støtte til forlenging av miljøsamarbeidet

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet løyver kr. 500 000 til forlenging av miljøsamarbeidet i Bergen hamn. Midlane vert 
tatt frå Klimabudsjettet for 2015.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke

Vedtak

Fylkesutvalet løyver kr. 500 000 til forlenging av miljøsamarbeidet i Bergen hamn. Midlane vert tatt frå 
klimabudsjettet for 2015.

PS 140/15 Kollektivmeldinga 2014

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek Kollektivmeldinga 2014 til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag: 

"Nye punkt i innstillinga:
a) Fylkeskommunen må bruke alle anledningar mot planmyndigheit i Bergen for å sikre at 

bussen slepp fram med kollektivfelt.
b) HFK skal ikkje delta i utgreiing av T-bana mellom Sentrum og Åsane som alternativ til 

Bybane.
c) Rapporten om "Betre kollektivtransport og mindre bilbruk i Bergensområdet" viser at HFK 

og Bergen kommune ikkje har nådd eit av hovudmåla for trafikkutvikling i Bergen – samla 
nedgang i trafikk i bomringen. Dette er svært uheldig. Fylkestinget ber om at det blir lagt til 
rette for at desse måla blir nådd i neste periode.

d) Fylkestinget ber om at det vert etablert sanntidsmåling av kø for kollektivtrafikken som ligg 
på nettet og som kan brukast for å berekne tids- og driftstap for busstilbodet.

e) Fylkestinget ber om sak der mogeleg parallell utbygging av bybane  til Fyllingsdalen og 
Åsane vert førebudd."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag a) fekk 7 røyster (SV, A, Sp, KrF) og fall.
Oen sitt forslag b) fekk 1 røyst (SV) og fall.
Oen sitt forslag c) fekk 1 røyst (SV) og fall.
Oen sitt forslag d) fekk 1 røyst (SV) og fall.
Oen sitt forslag e) fekk 1 røyst (SV) og fall.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek Kollektivmeldinga 2014 til orientering.



PS 141/15 Kontroll av køyresetlar for drosjenæringa i Bergen køyreområde

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet tek saka til orientering. 

PS 142/15 Søknad frå Hardanger og Voss museum om løyve for båtrute på 
strekninga Lofthus - Aga - Utne

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet tildeler Stiftinga Hardanger og Voss Museum, org.nr 987 927 704,  løyve for båtrute på 
strekninga Lofthus – Aga - Utne på følgjande vilkår:
a) Ruteløyvet gjeld veteranbåtrute. 
b) Ruteløyvet tek til å gjelde frå den dato administrasjonen har motteke og godkjent den 
    dokumentasjon som er sett som vilkår i yrkestransportforskrifta §§ 4 b), 4 c), 6 og 7.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet tildeler Stiftinga Hardanger og Voss Museum, org.nr 987 927 704,  løyve for båtrute på 
strekninga Lofthus – Aga - Utne på følgjande vilkår:
a) Ruteløyvet gjeld veteranbåtrute. 
b) Ruteløyvet tek til å gjelde frå den dato administrasjonen har motteke og godkjent den 
    dokumentasjon som er sett som vilkår i yrkestransportforskrifta §§ 4 b), 4 c), 6 og 7.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Astrid F. Selsvold gjekk frå som ugild fordi ho er styremedlem i Hardanger og Voss Museum. Jf. 
forvaltningslova § 6, 1. ledd e.

Det var 14 representantar til stades.

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak



Fylkesutvalet tildeler Stiftinga Hardanger og Voss Museum, org.nr. 987 927 704, løyve for båtrute på 
strekninga Lofthus - Aga - Utne på følgjande vilkår:

a) Ruteløyvet gjeld veteranbåtrute. 
b) Ruteløyvet tek til å gjelde frå den datoen administrasjonen har motteke og godkjent den 

dokumentasjonen som er sett som vilkår i yrkestransportforskrifta §§ 4 b), 4 c), 6 og 7.

PS 143/15 Vedk. ferjetilbodet for Austevoll og Varaldsøy

Forslag til innstilling

1 Fylkesutvalet tek orientering om status knytt til ferjetilbodet til og frå Austevoll og Varaldsøy til 
orientering

2 Fylkesutvalet vurderer at det ikkje skal leigast inn ekstra reserveferje eller gjerast endringar i ferje 2-
avtalen på Austevoll

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Atle Kvåle fremja utsetjingsframlegg. 
Administrasjonen vert beden om å utgreia den økonomiske konsekvensen av å gjera dei 
strakstiltaka som kommunane sjølve har skissert. 

Røysting
Utvalet vedtok samrøystes å utsetja saka.

Innstilling

Saka vert utsett og administrasjonen vert beden om å utgreia den økonomiske konsekvensen av å gjera 
dei strakstiltaka som kommunane sjølve har skissert

Saksprotokoll i Fylkesutvalet - 19.05.2015 

Saka var utsett i samferdselsutvalet og vart difor ikkje behandla.

PS 144/15 Tilpassing av ferjetilbodet i Hardanger som følgje av endring i 
trafikkgrunnlaget

Forslag til innstilling

1. Som følgje av endra reisemønster og redusert trafikkgrunnlag vil trekantsambandet Kvanndal – Utne 
– Kinsarvik frå hausten 2015 utgjere to einskilde samband:

- Kvanndal – Utne

- Kinsarvik – Utne  

2. Sambanda vil frå hausten 2015 få eit rutetilbod tilpassa dagens trafikkgrunnlag. 

For sambandet Kvanndal-Utne vert det lagt opp til nytt rutetilbod med mindre ferje  der ein i 
hovudsak opprettheld dagens opningstider, men tal turar vert redusert noko slik at sambandet i all 
hovudsak vil ha timesfrekvens 

For sambandet Kinsarvik-Utne vert det lagt opp til nytt rutetilbod der opningstida er redusert i forhold 
til dagens tilbod, men frekvensen vert styrka i «rush»-perioden, jf. Saksframlegget alternativ 2.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Brev frå Ullensvang herad, dagsett 11.05.15, vart vidaresendt til medlemmane i samu same dag. 



Atle Kvåle sette fram fellesforslag frå A, SP, SV, KRF om endra innstilling i pkt 2 ved å ta ut avsnitt 1 og 
3 og setja inn nytt avsnitt.

For sambandet Kinsarvik-Utne vidarefører me dagens tilbod.

Stein Inge Ryssdal sette fram forslag til vedtak i tillegg til innstillinga.

Samferdselsutvalet meiner det er viktig med eit fergetilbod Kinsarvik - Utne også på kveldstid.
Samferdselutvalet ber om at det til fylkesutvalets møte blir redegjort for moglegheiten for å fjerne 
A/B notene på ruta og konsekvensene av dette. Kanskje kan løysinga vera skyving av 
kveldsskiftet eller eit ekstra mannskapsskift.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling pkt 1 vart samrøystes vedteke.
Atle Kvåle sitt forslag til ny innstilling i pkt 2 vart vedteke med 8 røyster (A, SP, SV, KRF, H (Einar 
Lutro)).
Stein Inge Ryssdal sitt forslag til vedtak fekk 5 røyster (H (Ryssdal, Lutro, Tislevoll), FRP (Ulvund), V) og 
fall. 

Innstilling

1. Som følgje av endra reisemønster og redusert trafikkgrunnlag vil trekantsambandet Kvanndal – Utne 
– Kinsarvik frå hausten 2015 utgjere to einskilde samband:

- Kvanndal – Utne

- Kinsarvik – Utne  
2. For sambandet Kvanndal-Utne vert det lagt opp til nytt rutetilbod med mindre ferje  der ein i 

hovudsak opprettheld dagens opningstider, men tal turar vert redusert noko slik at sambandet i all 
hovudsak vil ha timesfrekvens 

For sambandet Kinsarvik-Utne vidarefører me dagens tilbod 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Endra punkt 2, 1. setning:
Sambandet Kvandal-Utne skal oppretthaldast som i dag, og siste avgang skal vera 22.50 alle 
dagar."

Mona Røsvik Strømme sette fram slikt forslag:

1. "Som følgje av endra reisemønster og redusert trafikkgrunnlag vil trekantsambandet 
Kvanndal - Utne - Kinsarvik frå hausten 2015 utgjere to einskilde samband:

- Kvanndal - Utne

- Kinsarvik - Utne  

2. Sambanda vil frå hausten 2015 få eit rutetilbod tilpassa dagens trafikkgrunnlag. 

For sambandet Kvanndal - Utne vert det lagt opp til nytt rutetilbod med mindre ferje der ein 
i hovudsak opprettheld dagens opningstider, men tal turar vert redusert noko slik at 
sambandet i all hovudsak vil ha timesfrekvens 

For sambandet Kinsarvik - Utne vert det lagt opp til nytt rutetilbod der opningstida er 
redusert i forhold til dagens tilbod, men frekvensen vert styrkt i "rush"-perioden, jf. 
saksframlegget alternativ 2."

Mona Hellesnes sette fram slikt forslag:

"Endringane i ferjetilbodet vert innført frå 1. oktober."



Røysting
Innstillinga punkt 1 fekk 7 røyster (A, Sp, SV, KrF) og fall.
Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.
Innstillinga punkt 2, 1. setning fekk 7 røyster (A, Sp, SV, KrF) og fall.
Innstillinga punkt 2, 2. setning fekk 7 røyster (A, Sp, SV, KrF) og fall.
Strømme sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (A, Sp, SV, KrF).
Hellesnes sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (A, Sp, SV, KrF).

Vedtak

1. Som følgje av endra reisemønster og redusert trafikkgrunnlag vil trekantsambandet Kvanndal - Utne 
- Kinsarvik frå hausten 2015 utgjere to einskilde samband:

- Kvanndal - Utne

- Kinsarvik - Utne  

2. Sambanda vil frå hausten 2015 få eit rutetilbod tilpassa dagens trafikkgrunnlag. 

For sambandet Kvanndal - Utne vert det lagt opp til nytt rutetilbod med mindre ferje der ein i 
hovudsak opprettheld dagens opningstider, men talet på turar vert redusert noko slik at sambandet i 
all hovudsak vil ha timesfrekvens 

For sambandet Kinsarvik - Utne vert det lagt opp til nytt rutetilbod der opningstida er redusert i 
forhold til dagens tilbod, men frekvensen vert styrkt i "rush"-perioden, jf. saksframlegget alternativ 2.

3. Endringane i ferjetilbodet vert innført frå 1. oktober.

PS 145/15 Tidsdifferensierte bompengetakstar - kollektivtilbod og finansiering

Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 

Tom Skauge sette fram forslag til nye pkt i innstillinga.

3. Fylkestinget har som mål å snarast råd innføre kollektivfelt på 4-felts innfartsårer til Bergen.

4. Fylkestinget vil støtte rushtidsavgift i Bergen så snart kollektivfelt er oppretta med betre 
busstilbod.

5. Fylkestinget ber Regjering og Storting auke den statlege andel av kostnadene til  bybane og 
anna kollektivinfrastruktur til 70%.

6. Satsinga for ekstra busstilbod er for svakt til å gje eit godt tilbod til dei reisande som ikkje har 
råd til å kjøre bil med ny rushtidsavgift

Gustav Bahus sette fram protokollmerknad.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Tom Skauge sitt forslag til nye pkt i innstillinga fekk 1 røyst og fall.

Innstilling

Innføring av tidsdifferensierte bompengetakster i Bergen vil gi behov for å auke kapasiteten i 
kollektivtilbodet i store delar av kollektivnettet. Kapasitetsaukande tiltak skal i verksettast både i og 
utanom rush for å oppnå best effekt av ressursane som vert sett inn. Årleg kostnadsramma er kr 35 mill, 
med gjennomføring frå 01.01.2016.

Tiltaka søkas finansiert med belønningsmidlar. Dersom det ikkje vert gitt tilstrekkeleg løyving over 
belønningsordninga, vil det vere nødvendig å omdisponere midlane i inneverande belønningssøknad for 
å sikre tilstrekkeleg finansiering. Ei slik omdisponering må gjennomførast i samråd med Bergen 
kommune. 



Protokollmerknad frå Gustav Bahus
FRP er mot tidsdifferensierte bompengar og bompengar generelt, som både finansieringsmåte og 
verkemiddel.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

1. "Innføring av tidsdifferensierte bompengetakster i Bergen vil gi behov for å auke 
kapasiteten i kollektivtilbodet i store delar av kollektivnettet. Kapasitetsaukande tiltak skal i 
verksetjast både i og utanom rush for å oppnå best effekt av ressursane som vert sett inn. 
Årleg kostnadsramma er kr 35 mill., med gjennomføring frå 01.01.2016.

2. Tiltaka vert søkt finansiert med belønningsmidlar. Dersom det ikkje vert gitt tilstrekkeleg 
løyving over belønningsordninga, vil det vere nødvendig å omdisponere midlane i 
inneverande belønningssøknad for å sikre tilstrekkeleg finansiering. Ei slik omdisponering 
må gjennomførast i samråd med Bergen kommune.

3. Fylkestinget har som mål å snarast råd innføre kollektivfelt på 4-felts innfartsårer til 
Bergen.

4. Fylkestinget vil støtte rushtidsavgift i Bergen så snart kollektivfelt er oppretta med betre 
busstilbod.

5. Fylkestinget ber Regjering og Storting auke den statlege andel av kostnadene til  bybane 
og anna kollektivinfrastruktur til 70%."

Aud Karin Oen sette på vegner av SV fram slik protokollmerknad:

"Satsinga for ekstra busstilbod er for svakt til å gje eit godt tilbod til dei reisande som ikkje har 
råd til å kjøre bil med ny rushtidsavgift."

Røysting
Innstillinga vart vedteken som innstilling til fylkestinget med 14 røyster mot 1 røyst (SV) for Oen sitt 
forslag.

Innstilling til fylkestinget

Innføring av tidsdifferensierte bompengetakster i Bergen vil gi behov for å auke kapasiteten i 
kollektivtilbodet i store delar av kollektivnettet. Kapasitetsaukande tiltak skal i verksetjast både i og 
utanom rush for å oppnå best effekt av ressursane som vert sett inn. Årleg kostnadsramma er kr 35 mill., 
med gjennomføring frå 01.01.2016.

Tiltaka vert søkt finansiert med belønningsmidlar. Dersom det ikkje vert gitt tilstrekkeleg løyving over 
belønningsordninga, vil det vere nødvendig å omdisponere midlane i inneverande belønningssøknad for 
å sikre tilstrekkeleg finansiering. Ei slik omdisponering må gjennomførast i samråd med Bergen 
kommune. 

Protokollmerknad frå SV
Satsinga for ekstra busstilbod er for svakt til å gje eit godt tilbod til dei reisande som ikkje har råd til å 
køyre bil med ny rushtidsavgift.

PS 146/15 Regional kystsoneplan for Sunnhordland og ytre Hardanger -
høyringsforslag til offentleg ettersyn

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova §8-3 å senda på høyring og leggja ut til 
offentleg ettersyn forslag til Regional kystsoneplan for Sunnhordland og ytre Hardanger. 
Høyringsperioden vert 22. mai til 10. juli 2015.



Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Utvalet fann ikkje at Svein Halleraker var ugild fordi han er grunneigar i saka. Jf. forvaltningslova § 6.2

Det var 12 representantar til stades. 

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt endringsforslag på vegner av utvalet :

«Høyringsfristen for planen vert sett til 1. oktober 2015"

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Tomren sitt endringsforslag vart samrøystes vedteke

Innstilling

Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova §8-3 å senda på høyring og leggja ut til 
offentleg ettersyn forslag til Regional kystsoneplan for Sunnhordland og ytre Hardanger. 
Høyringsperioden vert 22. mai til1. oktober 2015.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Inge Reidar Kallevåg sette på vegner av H, Frp og V fram slikt forslag:

"Fylkesutvalet er kjend med at det parallelt med denne fylkeskommunale planen og blir arbeidd 
med ein interkommunal strandsoneplan for Sunnhordland. Fylkesutvalet ser det som viktig med 
ei samordning og harmonisering av dei ulike krava og retningslinjene mellom desse to planane.

Fylkesutvalet ber spesielt høyringsorgana koma med sine merknader til dei framlagde forslaga 
til retningslinjer innanfor dei ulike temaområda."

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Kallevåg sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova § 8-3 å senda på høyring og leggja ut til 
offentleg ettersyn forslag til Regional kystsoneplan for Sunnhordland og ytre Hardanger. 
Høyringsperioden vert 22. mai til 1. oktober 2015.

Fylkesutvalet er kjend med at det parallelt med denne fylkeskommunale planen og vert arbeidd med ein 
interkommunal strandsoneplan for Sunnhordland. Fylkesutvalet ser det som viktig med ei samordning og 
harmonisering av dei ulike krava og retningslinjene mellom desse to planane.

Fylkesutvalet ber spesielt høyringsorgana koma med sine merknader til dei framlagde forslaga til 
retningslinjer innanfor dei ulike temaområda.

PS 147/15 Høyringssvar til rapporten Kunstens autonomi og kunstens økonomi

Forslag til innstilling

1. Kunstens autonomi og kunstens økonomi presenterer eit godt og grunnleggande arbeid og er viktig 
materiale for vidare utvikling og utforming av kunstpolitikken både nasjonalt og regionalt.

2. Hordaland fylkeskommune ser positivt på at det vert lagt til rette for at kunstnarane kan få 
ytterlegare inntekter på sitt arbeid, men det må vere ein realisme i korleis ein vurderer dette 
potensialet. Det må innrømmast at der er ulike utgangsposisjonar og ulike utfordringar i dei enkelte 
kunstartane / kunstnargruppane når det gjeld økonomisk potensiale. Det må ligge offentlege 
økonomiske støtteordningar i botn for kunstpolitikken, og ulikskapen i kunstartane må vere eit 



grunnlag for korleis ein utformer og handsamar verkemidla.

3. Hordaland fylkeskommune støtter tilrådinga om at det bør takast initiativ til ei større utgreiing om  
konsekvensar digitaliseringa har skapt for å skape og formidle kunst.  Det er viktig at  
revisjonsarbeidet med Åndsverksloven betre sikrar inntekter for det verk kunstnaren har skapt, og 
at Åndsverkloven vert tilpassa den digitale utviklinga som skjer både på kunstområdet og i 
samfunnet forøvrig.

4. Hordland fylkeskommune ser det som positivt om dei regionale kunstsentra får hand om 
utstillingsstipenda.  Både stat og regionar bør i større grad nytte dei regionale kunstsentra som 
regionale ledd både i dette arbeidet og andre kompetansehevande og formidlande tiltak. Dette krev 
ei styrking av kunstsentra sine ressursar, då dei ofte er små einingar.

5. Hordaland fylkeskommune  ser at det må leggast betre til rette for internasjonalisering i kunstlivet 
og blant enkeltkunstnarar, både for å fremje kunstnarleg utvikling og for å vidareutvikle økonomisk 
potensiale og marknad. Ein ber regjeringa ha eit særleg på fokus eventuelle følgjer av omlegginga 
av kunst- og kultursatsinga gjennom Utenriksdepartementet. 

6. Hordaland fylkeskommune ser dei føreslåtte skattefradraga som gode insentiv for å stimulere til 
kjøp av kunst og støtte av / investering i kunstføremål.

7. Hordaland fylkeskommune ser det som svært positivt at det vert sett fokus på at kunstnarar bør 
oppnå sosiale rettar og velferdsordningar på line med andre arbeidstakarar
.

8. Hordaland fylkeskommune er skeptisk til det sterke kravet til den enkelte kunstnar som entrepenør. 
Dette kan ta fokus bort frå den reint kunstnarlege verksemda. Ein ser derimot svært positivt på at 
det vert tilrådd å oppmuntre til nettverk blant kunstarar. Hordaland har fleire slike gode, fungerande 
regionale nettverk som bør styrkast. Slike kompetansehevande fellesskapsløysingar er også eit 
prioritert område i den regionale kulturplanen for Hordaland.

9. Hordland fylkeskommune merker seg påpeikinga i kapittel 14 om at kunstpolitikken bør løftast som 
eige politikkområde også regionalt. Vi viser i den samanheng til den nyleg vedtekne regionale 
kulturplan PREMISS : KULTUR, spesielt innsatsområde 27. Kunstløft – det profesjonelle 
kunstfeltet.

10. Hordaland fylkeskommune ser seg nøgd med at rapporten synleggjer den effekt fylkeskommunale 
oppdrag har for økonomien til kunstnarane. Ein vil forsette å vidareutvikle både kunstformidlinga i 
skulen og kunstprosjekta i offentlege rom. I regional kulturplan har Hordaland fylkeskommune 
fremja forslag om å vidareutvikle Kunst i offentleg rom til også å gjelde anna anleggsverksemd, t.d. 
samferdsleprosjekt. 

11. Hordaland fylkeskommune si kunstformidling i skulen bruker rammeavtale framforhandla av 
fylkeskommunar og Kunstnernettverket i 2012 og tariffavtale forhandla fram av Musikernes 
fellesorganisasjon(MFO) og Rikskonsertane. Det er trong for ein felles, bindande avtale for alle 
kunstuttrykk slik som tilrådd i rapporten, og fylkeskommunane har eit særleg ansvar for 
samhandling i denne saka. Staten må kompensere auka lønsutgifter slik at det ikkje inneber 
innskrenking i tilbodet til elevane.

12. Hordaland fylkeskommune ser det som problematisk, ut frå eit prinsipielt demokrati- synspunkt, at 
det vert oppretta ein ny instans for forvaltning av kunst- og kunstnarpolitikken. Både om det skulle 
vere eit eige organ eller som ei avdeling under Norsk kulturråd.   Kulturdepartementet og det 
politiske systemet må ta i vare og utvikle kunstpolitikken, med Kulturrådet og andre organ utanfor 
som kunnskapsressursar og som setter den vedtekne kulturpolitikken ut i livet.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling



1. Kunstens autonomi og kunstens økonomi presenterer eit godt og grunnleggande arbeid og er viktig 
materiale for vidare utvikling og utforming av kunstpolitikken både nasjonalt og regionalt.

2. Hordaland fylkeskommune ser positivt på at det vert lagt til rette for at kunstnarane kan få 
ytterlegare inntekter på sitt arbeid, men det må vere ein realisme i korleis ein vurderer dette 
potensialet. Det må innrømmast at der er ulike utgangsposisjonar og ulike utfordringar i dei enkelte 
kunstartane / kunstnargruppane når det gjeld økonomisk potensiale. Det må ligge offentlege 
økonomiske støtteordningar i botn for kunstpolitikken, og ulikskapen i kunstartane må vere eit 
grunnlag for korleis ein utformer og handsamar verkemidla.

3. Hordaland fylkeskommune støtter tilrådinga om at det bør takast initiativ til ei større utgreiing om  
konsekvensar digitaliseringa har skapt for å skape og formidle kunst.  Det er viktig at  
revisjonsarbeidet med Åndsverksloven betre sikrar inntekter for det verk kunstnaren har skapt, og 
at Åndsverkloven vert tilpassa den digitale utviklinga som skjer både på kunstområdet og i 
samfunnet forøvrig.

4. Hordland fylkeskommune ser det som positivt om dei regionale kunstsentra får hand om 
utstillingsstipenda.  Både stat og regionar bør i større grad nytte dei regionale kunstsentra som 
regionale ledd både i dette arbeidet og andre kompetansehevande og formidlande tiltak. Dette krev 
ei styrking av kunstsentra sine ressursar, då dei ofte er små einingar.

5. Hordaland fylkeskommune  ser at det må leggast betre til rette for internasjonalisering i kunstlivet 
og blant enkeltkunstnarar, både for å fremje kunstnarleg utvikling og for å vidareutvikle økonomisk 
potensiale og marknad. Ein ber regjeringa ha eit særleg på fokus eventuelle følgjer av omlegginga 
av kunst- og kultursatsinga gjennom Utenriksdepartementet.

6. Hordaland fylkeskommune ser dei føreslåtte skattefradraga som gode insentiv for å stimulere til 
kjøp av kunst og støtte av / investering i kunstføremål.

7. Hordaland fylkeskommune ser det som svært positivt at det vert sett fokus på at kunstnarar bør 
oppnå sosiale rettar og velferdsordningar på line med andre arbeidstakarar.

8. Hordaland fylkeskommune er skeptisk til det sterke kravet til den enkelte kunstnar som entrepenør. 
Dette kan ta fokus bort frå den reint kunstnarlege verksemda. Ein ser derimot svært positivt på at 
det vert tilrådd å oppmuntre til nettverk blant kunstarar. Hordaland har fleire slike gode, fungerande 
regionale nettverk som bør styrkast. Slike kompetansehevande fellesskapsløysingar er også eit 
prioritert område i den regionale kulturplanen for Hordaland.

9. Hordland fylkeskommune merker seg påpeikinga i kapittel 14 om at kunstpolitikken bør løftast som 
eige politikkområde også regionalt. Vi viser i den samanheng til den nyleg vedtekne regionale 
kulturplan PREMISS : KULTUR, spesielt innsatsområde 27. Kunstløft – det profesjonelle 
kunstfeltet.

10. Hordaland fylkeskommune ser seg nøgd med at rapporten synleggjer den effekt fylkeskommunale 
oppdrag har for økonomien til kunstnarane. Ein vil forsette å vidareutvikle både kunstformidlinga i 
skulen og kunstprosjekta i offentlege rom. I regional kulturplan har Hordaland fylkeskommune 
fremja forslag om å vidareutvikle Kunst i offentleg rom til også å gjelde anna anleggsverksemd, t.d. 
samferdsleprosjekt.  

11. Hordaland fylkeskommune si kunstformidling i skulen bruker rammeavtale framforhandla av 
fylkeskommunar og Kunstnernettverket i 2012 og tariffavtale forhandla fram av Musikernes 
fellesorganisasjon(MFO) og Rikskonsertane. Det er trong for ein felles, bindande avtale for alle 
kunstuttrykk slik som tilrådd i rapporten, og fylkeskommunane har eit særleg ansvar for 
samhandling i denne saka. Staten må kompensere auka lønsutgifter slik at det ikkje inneber 
innskrenking i tilbodet til elevane.

12. Hordaland fylkeskommune ser det som problematisk, ut frå eit prinsipielt demokrati- synspunkt, at 
det vert oppretta ein ny instans for forvaltning av kunst- og kunstnarpolitikken. Både om det skulle 
vere eit eige organ eller som ei avdeling under Norsk kulturråd.   Kulturdepartementet og det 
politiske systemet må ta i vare og utvikle kunstpolitikken, med Kulturrådet og andre organ utanfor 
som kunnskapsressursar og som setter den vedtekne kulturpolitikken ut i livet.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Mona Røsvik Strømme sette fram slikt forslag:

"Ta ut punkt 8 frå innstillinga."

Røysting
Innstillinga punkt 1-7 vart samrøystes vedteken.
Strømme sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (A, Sp, SV).
Innstillinga punkt 9-12 vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Kunstens autonomi og kunstens økonomi presenterer eit godt og grunnleggande arbeid og er viktig 
materiale for vidare utvikling og utforming av kunstpolitikken både nasjonalt og regionalt.

2. Hordaland fylkeskommune ser positivt på at det vert lagt til rette for at kunstnarane kan få 
ytterlegare inntekter på arbeidet sitt, men det må vere ein realisme i korleis ein vurderer dette 
potensialet. Det må innrømmast at der er ulike utgangsposisjonar og ulike utfordringar i dei enkelte 
kunstartane / kunstnargruppane når det gjeld økonomisk potensiale. Det må ligge offentlege 
økonomiske støtteordningar i botn for kunstpolitikken, og ulikskapen i kunstartane må vere eit 
grunnlag for korleis ein utformer og handsamar verkemidla.

3. Hordaland fylkeskommune støttar tilrådinga om at det bør takast initiativ til ei større utgreiing om  
konsekvensar digitaliseringa har skapt for å skape og formidle kunst. Det er viktig at  
revisjonsarbeidet med Åndsverksloven betre sikrar inntekter for det verket kunstnaren har skapt, og 
at Åndsverkloven vert tilpassa den digitale utviklinga som skjer både på kunstområdet og i 
samfunnet elles.

4. Hordland fylkeskommune ser det som positivt om dei regionale kunstsentera får hand om 
utstillingsstipenda. Både stat og regionar bør i større grad nytte dei regionale kunstsentera som 
regionale ledd både i dette arbeidet og andre kompetansehevande og formidlande tiltak. Dette krev 
ei styrking av kunstsentera sine ressursar, då dei ofte er små einingar.

5. Hordaland fylkeskommune ser at det må leggast betre til rette for internasjonalisering i kunstlivet og 
blant enkeltkunstnarar, både for å fremje kunstnarleg utvikling og for å vidareutvikle økonomisk 
potensiale og marknad. Ein ber regjeringa ha eit særleg fokus på eventuelle følgjer av omlegginga 
av kunst- og kultursatsinga gjennom Utenriksdepartementet.

6. Hordaland fylkeskommune ser dei føreslåtte skattefrådraga som gode insentiv for å stimulere til 
kjøp av kunst og støtte av / investering i kunstføremål.

7. Hordaland fylkeskommune ser det som svært positivt at det vert sett fokus på at kunstnarar bør 
oppnå sosiale rettar og velferdsordningar på line med andre arbeidstakarar.

8. Hordland fylkeskommune merkar seg påpeikinga i kapittel 14 om at kunstpolitikken bør løftast som 
eige politikkområde også regionalt. Vi viser i den samanheng til den nyleg vedtekne regionale 
kulturplan PREMISS : KULTUR, spesielt innsatsområde 27. Kunstløft – det profesjonelle 
kunstfeltet.

9. Hordaland fylkeskommune ser seg nøgd med at rapporten synleggjer den effekten 
fylkeskommunale oppdrag har for økonomien til kunstnarane. Ein vil forsette å vidareutvikle både 
kunstformidlinga i skulen og kunstprosjekta i offentlege rom. I regional kulturplan har Hordaland 
fylkeskommune fremja forslag om å vidareutvikle Kunst i offentleg rom til også å gjelde anna 
anleggsverksemd, t.d. samferdselsprosjekt.  

10. Hordaland fylkeskommune si kunstformidling i skulen bruker rammeavtale forhandla fram av 
fylkeskommunar og Kunstnernettverket i 2012 og tariffavtale forhandla fram av Musikernes 
fellesorganisasjon(MFO) og Rikskonsertane. Det er trong for ein felles, bindande avtale for alle 
kunstuttrykk slik som tilrådd i rapporten, og fylkeskommunane har eit særleg ansvar for 
samhandling i denne saka. Staten må kompensere auka lønsutgifter slik at det ikkje inneber 
innskrenking i tilbodet til elevane.



11. Hordaland fylkeskommune ser det som problematisk, ut frå eit prinsipielt demokratisynspunkt, at 
det vert oppretta ein ny instans for forvaltning av kunst- og kunstnarpolitikken. Både om det skulle 
vere eit eige organ eller som ei avdeling under Norsk kulturråd. Kulturdepartementet og det 
politiske systemet må ta i vare og utvikle kunstpolitikken, med Kulturrådet og andre organ utanfor 
som kunnskapsressursar og som set den vedtekne kulturpolitikken ut i livet.

PS 148/15 Høyringsforslag til planprogram for regional plan for kompetanse og 
arbeidskraft

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet vedtek å sende forslag til planprogram for regional plan for kompetanse og 
arbeidskraft ut på høyring med høyringsfrist 03.07.2015. Planarbeidet skal gjennomførast slik at 
planvedtak kan gjerast av Fylkestinget i juni 2017. 

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015 

Representanten Toralv Mikkelsen sette fram følgjande endringsforslag:

«Høyringsfristen vert sett til 18.08.2015.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med Mikkelsen sitt endringsforslag.

Innstilling

Fylkesutvalet vedtek å sende forslag til planprogram for regional plan for kompetanse og arbeidskraft ut 
på høyring med høyringsfrist 18.08.2015. Planarbeidet skal gjennomførast slik at planvedtak kan gjerast 
av Fylkestinget i juni 2017. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtek å sende forslag til planprogram for regional plan for kompetanse og arbeidskraft ut 
på høyring med høyringsfrist 18.08.2015. Planarbeidet skal gjennomførast slik at planvedtak kan gjerast 
av fylkestinget i juni 2017. 

PS 149/15 Delegasjonsreglement for Hordaland fylkeskommune - forslag til 
justering

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet delegerer si fullmakt til å gjere vedtak etter Forskrift om yrkestransport innenlands med 
motorvogn eller fartøy (yrkestransportforskrifta) av 26.03.2003 nr 401, § 28, 1. ledd til 
fylkesrådmannen.

2. Fylkesutvalet som løyvestyresmakt delegerer si fullmakt til å gjere vedtak om tildeling av ruteløyve 
etter Lov om yrkestransport med motorvogn og fartøy (yrkestransportlova) av 21.06.2002 nr 45, §§ 6 
og 7 til fylkesrådmannen når det er nytta konkurranse i fylkeskommunal regi.

3. Fylkesutvalet delegerer si fullmakt som løyvestyresmakt til å gjere vedtak etter Forskrift om 
universell utforming av motorvogn i løyvepliktig transport mv. av 03.12.2009 til fylkesrådmannen

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.05.2015 



Tom Skauge sette fram forslag til nytt pkt i innstillinga. 

Plan for årleg vedlikehald og asfaltlegging vert lagt fram til politisk handsaming for 
samferdselsutvalet og fylkesutvalet.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Tom Skauge sitt forslag til nytt pkt fekk 1 røyst og fall.

Innstilling

1. Fylkesutvalet delegerer si fullmakt til å gjere vedtak etter Forskrift om yrkestransport innenlands med 
motorvogn eller fartøy (yrkestransportforskrifta) av 26.03.2003 nr 401, § 28, 1. ledd til 
fylkesrådmannen.

2. Fylkesutvalet som løyvestyresmakt delegerer si fullmakt til å gjere vedtak om tildeling av ruteløyve 
etter Lov om yrkestransport med motorvogn og fartøy (yrkestransportlova) av 21.06.2002 nr 45, §§ 6 
og 7 til fylkesrådmannen når det er nytta konkurranse i fylkeskommunal regi.

3. Fylkesutvalet delegerer si fullmakt som løyvestyresmakt til å gjere vedtak etter Forskrift om 
universell utforming av motorvogn i løyvepliktig transport mv. av 03.12.2009 til fylkesrådmannen

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet delegerer si fullmakt til å gjere vedtak etter Forskrift om yrkestransport innenlands med 
motorvogn eller fartøy (yrkestransportforskrifta) av 26.03.2003 nr. 401, § 28, 1. ledd til 
fylkesrådmannen.

2. Fylkesutvalet som løyvestyresmakt delegerer si fullmakt til å gjere vedtak om tildeling av ruteløyve 
etter Lov om yrkestransport med motorvogn og fartøy (yrkestransportlova) av 21.06.2002 nr. 45, §§ 
6 og 7 til fylkesrådmannen når det er nytta konkurranse i fylkeskommunal regi.

3. Fylkesutvalet delegerer si fullmakt som løyvestyresmakt til å gjere vedtak etter Forskrift om 
universell utforming av motorvogn i løyvepliktig transport mv. av 03.12.2009 til fylkesrådmannen.

PS 150/15 Høyring av forslag om forskrift om freding av statens kulturhistoriske 
eigedomar - eigedomar i Klima- og miljødepartementets landsverneplan

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til freding av Kjeholmen i Fitjar kommune.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 13.05.2015 

Det er 12 representantar til stades 

Svein Halleraker sette fram slikt tilleggsforslag på vegner av H, V, Frp, KrF, MDG og A: 

«Fylkesutvalet viser til rundskriv frå Riksantikvaren frå 2013 " Enklere og raskere 
dispensasjonsbehandling av tiltak på byggverk, anlegg mv. fra nyere tid, områder og 
kulturmiljøer som er fredet i medhold av kulturminneloven. Rundskriv - 27.09.2013 (endret 
20.05.2014)" , som gjev klare signal om at dispensasjonshandsaming av freda hus skal vere 
løysingsorientert og ikkje leggje unødige band på bruk av den aktuelle eigedommen.  



Fylkesutvalet meiner at fredinga må leggje vekt på at eksistarende bruk skal kunne 
videreførast, eventuelt at det kan leggjast til rette for ny bruk og at forvaltinga skal vere 
imøtekommande ved endringar, td ved endring av kjøken og våtrom.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke
Halleraker sitt forslag vart samrøystes vedteke

Innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til freding av Kjeholmen i Fitjar kommune.

Fylkesutvalet viser til rundskriv frå Riksantikvaren frå 2013 " Enklere og raskere 
dispensasjonsbehandling av tiltak på byggverk, anlegg mv. fra nyere tid, områder og kulturmiljøer som er 
fredet i medhold av kulturminneloven. Rundskriv - 27.09.2013 (endret 20.05.2014)" , som gjev klare 
signal om at dispensasjonshandsaming av freda hus skal vere løysingsorientert og ikkje leggje unødige 
band på bruk av den aktuelle eigedommen.  

Fylkesutvalet meiner at fredinga må leggje vekt på at eksisterande bruk skal kunne vidareførast, 
eventuelt at det kan leggjast til rette for ny bruk og at forvaltinga skal vere imøtekommande ved 
endringar, til dømes ved endring av kjøken og våtrom. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til freding av Kjeholmen i Fitjar kommune.

Fylkesutvalet viser til rundskriv frå Riksantikvaren frå 2013 "Enklere og raskere dispensasjonsbehandling 
av tiltak på byggverk, anlegg mv. fra nyere tid, områder og kulturmiljøer som er fredet i medhold av 
kulturminneloven. Rundskriv - 27.09.2013 (endret 20.05.2014)" , som gjev klare signal om at 
dispensasjonshandsaming av freda hus skal vere løysingsorientert og ikkje leggje unødige band på bruk 
av den aktuelle eigedommen.

Fylkesutvalet meiner at fredinga må leggje vekt på at eksisterande bruk skal kunne vidareførast, 
eventuelt at det kan leggjast til rette for ny bruk og at forvaltinga skal vere imøtekommande ved 
endringar, til dømes ved endring av kjøken og våtrom. 

PS 151/15 Vedtektsendringer for Ungdommens fylkesting og Ungdommens 
fylkesutval

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtek reviderte vedtekter for Ungdommens fylkesting og Ungdommens fylkesutval. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015  

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtek reviderte vedtekter for Ungdommens fylkesting og Ungdommens fylkesutval. 

PS 152/15 Ymse

I førre møte bad Silje Hjemdal om å få orientering om kva for tiltak som verkar for å rekruttere til yrkesfag 
(jf. RS 67/15). Seksjonsleiar fagopplæring Torbjørn Mjelstad orienterte.



I samband med behandling av PS 122/15 stilte Stein Inge Ryssdal slikt spørsmål:

"Side 7 i Årsmelding for fylkesvegane viser statistikk for drepne og hardt skadde. Her har vore 
ei positiv utvikling for fylkesvegane, mens riksvegane er uendra. 
 Korleis har trafikkmengda utvikla seg på desse vegtypane i same periode? 
 Korleis er trafikkmengda på riksvegar samla sett mot fylkesvegane samla?"

Fylkesrådmannen vil kome tilbake med svar.

SVAR PÅ INNSENDE SPØRSMÅL

Aud Karin Oen hadde sendt inn slikt spørsmål 1:

"Kor langt er ein no komen i prosessen med nye lokale til Hordaland teater?"

Fylkesordføraren svarte slik: 

"Hordaland Teater er i god dialog med Logen Teater og med eigaren "Den Gode Hændsigt". 
Det ligg no føre eit konkret tilbod frå Logen Teater som skal handsamast i styret til Hordaland 
Teater 28. mai.  I tillegg er Norconsult i gong med å utarbeida eit kostnadsoverslag for 
ombygging og tilpassing.

Fylkesrådmannen vil koma attende med politisk sak om dette."

Aud Karin Oen hadde sendt inn slikt spørsmål 2:

"Kor langt er ein komen i prosessen med lysregulering av Nautnes bru?"

Fylkesordføraren svarte slik: 

"Øygarden kommune har tatt på seg oppfølging av omforent løsning på veganlegget i dialog 
med de aktuelle grunneierne, for å få til minnelige løsninger. De fleste grunneierne skal ha 
akseptert planløsningen. Prosjektet blir fulgt opp av Statens vegvesen i den nærmeste fremtid."

Aud Karin Oen hadde sendt inn slikt spørsmål 3:

"Det vert meldt om stor mangel på læreplasssar til sjøs. 500 i heile landet. Kor mange gjeld 
dette i Hordaland? Kva kan gjerast?"

Fylkesordføraren svarte slik: 

"Situasjonen for læreplassar innan dei maritime faga har vore ei utfordring dei seinare åra. HFK 
la ned ein klasse ved Rubbestadneset vgs i 2013. Både hausten 2013 og 2014 har vi hatt 
alternativ sluttopplæring både innan faga matros og motormann. I lærefaget motormann har vi i 
2014 fem elevar ved Rubbestadneset vgs og 10 elevar ved Bergen Maritime vgs. Det siste 
opplegget er organisert i tett samarbeid med Statsraad Lemkuhl. Fylkeskommunen har dei 
siste åra utvikla desse alternative sluttopplæringstilboda slik at ungdomane skal ha ein sjanse 
til å bestå fagprøva. 

Det er tre store aktørar innan maritim næring; Forsvaret, Maritimt opplæringskontor og 
Opplæringskontoret i Austevoll. Fylkeskommunen har hatt tett dialog med alle desse tre for å 
kartleggje læreplass-situasjonen, og tilbakemeldingane frå møte med alle desse aktørane er 
ein viss optimisme og at fleire rederi, mellom dei ferjeselskapa, aukar lærlinginntaket i 2015. Vi 
vil følgje dette nøye og kjenner oss rimeleg trygge på at alle søkjarar med ungdomsrett vil få eit 
tilbod om plass i 2015, men vi kan kome til å måtte bruke Statsraad Lemkuhl også i 2015."

Aud Karin Oen hadde sendt inn slikt spørsmål 4:

"Fylkestinget har vedteke at Austrheim vidaregåande skule skal bestå. Det er alt for lenge å 
vente til rulleringa av skulebruksplanen og rulleringa gjev ingen garanti for fortsatt eksistens av 
skulen. Desto lengre ein ventar med nytt skulebygg, desto meir må eksisterande skulebygg 
utbetrast.



1. Kva vil Hfk gjere for å avhjelpe akutte behov for å betre det fysiske arbeidsmiljøet ved 
Austrheim vidaregåande skule? 
2. Er det mogleg å få utgreia sak om nytt skulebygg for eventuelt å gjera naudsynte tiltak på 
budsjettet for 2016?"

Fylkesordføraren svarte slik: 

"Inntil ein ny skule står ferdig, vil vi ha normalt vedlikehald av bygget. Akutte behov vil bli 
vurdert og eventuelt gjennomført. Det er m.a. bestemt å montere eit ventilasjonsaggregat på 
personalrommet og utbetring av rømmingsveg.

Utgreiing av nytt skulebygg må behandlast i investeringsbudsjetta."

Mona Hellesnes hadde sendt inn slikt spørsmål:

"Har dei etiske retningslinjer for Hfk sin kapitalforvaltning vilkår som gjeld natur og miljøomsyn?
Korleis vert retningslinjene følgt opp i praksis når det gjeld slike vilkår?"

Fylkesordføraren svarte slik: 

"Reglementet for finansforvaltning i Hordaland fylkeskommune har ikkje vilkår som gjeld natur 
og miljøomsyn.

Det er teke inn ein generell regel i finansreglementet om at "Finansverksemda skal utøvast i 
samsvar med gjeldande lover og regelverk, samt god forretningsskikk." Elles er det risiko, 
likviditet og avkastning som er vektlagt.

Spørsmålet gjeld korleis kapitalen vert plassert og kva omsyn som då vert tekne.

Dei seinare åra har fylkeskommunen plassert all likviditet som bankinnskot i DNB i og med at 
avtalen med DNB har gitt betre avkastning enn alternativ plassering i marknaden. 

Finansreglementet som fylkestinget har vedteke set skrankar for korleis kapitalen kan 
plasserast. I reglementet er det opna for følgjande plasseringsmåtar utover bankinnskot:

 Sertifikat utferda eller garantert av den norske stat
 Lån til kommunar og fylkeskommunar
 Lån utferda eller garantert av finansinstitusjonar med minimum rating BBB
 Andelar i pengemarknadsfond

Det er ikkje opna for å plassere ledig kapital i aksjar.

Som det går fram ovanfor, er det lagt avgjerande vekt på å ha låg risiko ved plassering av 
fylkeskommunen sine likvide midlar."

OPEN TIME

Aud Karin Oen bad om å få tilsendt svar på innsende spørsmål så snart som mogleg etter møtet.

Benthe Bondhus gjorde merksam på at skilta mot Bergen i Jøsendalskrysset/E134 er tekne ned.

Torill Selsvold Nyborg spurde om det er tilsett mobbeombod. Fylkesdirektøren for opplæring stadfesta 
dette. Vedkomande tek til i stillinga 1. august.

Silje Hjemdal etterspurde status for reklamefinansiering av kollektivtrafikk. Fylkesrådmannen svarte at 
arbeidet er i gang. Det vil kome nærare informasjon om dette i neste møte.

Nils-Olav Nøss stilte slikt spørsmål:

"Fylkesutvalet merkar seg store trafikale problem på E39 i nordgåande retning mellom 
Vågsbotn og Hylkje.



Fylkesutvalet ønskjer ei tilbakemelding frå Statens vegvesen som gjer greie for kva tiltak som 
kan iverksetjast på kort sikt.

Døme på tiltak kan vere:
 Endring av sekvens på trafikklys til tilførselsvegar på utsette dagar.
 Planlegging og utgreiing av påkøyringsfelt for trafikk frå tilførselsvegane.
 Vurdera om gamlevegen skal stengjast for gjennomkøyring på utsette dagar."

Fylkesutvalet slutta seg til at spørsmålet vert stilt til Statens vegvesen. Svaret vert lagt fram som 
referatsak.


